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LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY JULY 26, 1971

2 ‘ 9:40 A.M.

3.

4 ‘THE COURT} All right., We will go ahead, vneople againat
5 | Grogah., | '

6 { { Defendant. is here, Defendanﬁls coungel is here,

T :;Pedpleﬂs counsel'is garg. |

ﬁ'i e Now, sheriff, if you wiil please bring the jurf in

. ced
?-‘ and the alternaﬁas, we will proceed.

{ B

mg:ﬁ "\ TQE'%AILIFF. Yes, sir.

Lpre d

. )
s, g w .
]"E"-'"‘ ! ga ': >

» “&’L (The fol%pwing proceadings were had
L d “:*1 |
iz NLRE \in open %ourt in the ‘presence of the
. durys) oo
A PR N LR B . .
1, THE COURT: .Now we_have all of our jurors hexe in the

ﬁ‘, courtroom,; the regular*qurors pluis the alternates.

e 11-

16 | So the People may proceed.

LA MR. KATZ: Thank you, your Honors

m’t ’ The People wish to call Lance Victor.

9| THE COURT: All xright.

2 | Step right up ﬁereJ please, And when ybu~are up

2 | there then if you will raise your right hand the clerk.will
? | swear you first.

% | ' THE CLERK: Yes, sir.
% - ’

N . LANCE VICTOR,
' AT I ey

w called as a witness by the People, testified as follows:

2, I THE CLERxa You do solemnly swear the testimnny you will
B nge in the cause now pending before this court shall be the

A Y
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| txuth, the wnole trut.h ané ncthinq but the tmth, 0 halp you

+

i 1

| coa 4 "w,’-"‘
a ? A

i L{r-
m MTHHSSQ I dﬁt _

THE tar&m&: 'zhink you, fir.
Will you be gseated, please,
| OHE COURDs Now, state your name first, Talk right in

1 here 1ike a telephone, Bring that rxight up to your mouth
| there,

+

Now, state your full nape #o the clerk can right

1% down.

THE ﬁrmﬁsss Lance Vigtor.

THE CLERK: Will yén apall your first name, plaase.
THE WITNESS: V~i-¢ =- oh, the first nsme? L-a-n-c-e.
FHE CLERK: Thank you.

~THE COURT: All right. Now go shaad,

DIRECT BXAMINATION
BY MR, KATE: '

Q Rr- Victor, you are x very soft~spoken gentlsman,

and wa would like to hear you, The two gentlemen who aré

seated in front of you at this time are vourt reporters, and

S0 will you spesk loudly, slowly and clearly into
£hia microphone,
B Right,
9 That's good, If at any time you don't. fmdu:wmd
thu qucation tlm: I ask, woum you ask me to rofrawe it.
R You,
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éﬁi . 2 You l'f?g ~Y°ﬁ “‘x‘} ﬁ«‘GQPPinq youtr voice.
y: 3 Oh, okay. ‘
»]
4] v}!r. V&nﬁmﬁ; d.irl you knew a person by tho nane of

Donaid Sh-a?

i‘ ?-\v’wl‘" {v, ﬂ'% ,

mr-"z, P
A :m, Tdide ~h
O 0
Q Approximately wheén was it that vou met Dtmald
. L e R e A e )
shea?
A It was ahout in ~= around 1965.
' . e e A
Q Was there a specific event that lappened in 1965

' which enables you to state that that wvas the approximate time

perioa in which you f£irst met Shorty?
~ Yas, We were going to £iln & pictuxo.
¥hat was the name of the picture?

P oH ¥

It was Joaguin Mn::iat#e

. - ¥Where was this to be filmed?

It was to ba filmad wut at Spuhn’a and :;verlbh's ‘
Is this Spahn's Movie Ranch?

Whera is Iverson's located?

Iverson's is located right acroms the street.
This is alsc & ranch in the éanta Susana Pass areal)
Yeas.

Who was produaing: the picture?

L S - T R - T I« S

"Mr. Bickston.

Is that Robert Bickston?

Bok Bickston. ‘

‘What was the nature of the movia?

- -]

| . It was a documentary on Joaquin Murrieta, and I

- - CieloDrive.cOmARCHIVES,
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. ‘played .Jesus, Joaquin's brother, and Bob played Joaguin.

0 Incidentally, for our own edification,'who was

' Joaquin.Murrzeta?

A He was a bandit, outlawed,
.0 Spanish?
” A Spanish outlaw.,
0 This was a documeétary on that particular era

. of Mexican folklore and culture?

a Right.
Q Did Shorty appear in the picture?
A Yes, he did, ; |
¢ 9 Did Bob Bickstqn?
A Yes, Bob alsgo.
0 pid he also direct it?
A Yes. " ‘
Q Did you kﬁﬁ%.nuby Pearl &nd Geoxrge Spahn'about
that time? . SN
’3'15} ? o ifLat is about the time that I met them real
-.‘w‘en;-a;f."’” R T & RTR
‘“Q’ Iﬂiﬁtﬁéiibb;da, ydu may hgve “known ‘them to

U.- . Yaod

A No. AL IR

Q Inci%;gﬁg%}y;lhﬁétyoﬁgg?ér seen Donald before
7'without becoming frieﬁdly with him? That is, before 19657

A Ne. ' ' ‘

g What was your part in ‘Joaquin Murrieta?

A I was playing Jesus, Joaquin's brother.

0 What did Donald do, if you recall?

CieloDrive.comARCHIVES.,
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i“f‘__": 2 .\u . z ;‘; ."s e -
,f ‘u;’ ‘?\." 3: .: .l f ‘{‘I‘ .
A 'Doné&ld did soime backdirop walk.
- ’t\"g ”4 . ‘w::i . i
Q - !.';'What?‘ } \.: ;" .
A Backdrop walk, you know, like walking in the
| back == '
0 You are talking very fast; please talk more
T slowly.
A Don did some backdrop walk where, you know, he

| was == like the camera was cranking and he was in the béckgrouné

1 of the action, some of the adtion going on,

Then later on the last part of the pictuke he

" drove the stagecoach and I road shotgun because that's where

they couldn't see your face, because it was moving too fast.

" So that is how they saved some people.

0 Now, did ybu become friendly with Donald at that
time; ox wag it later that you became friendly with Don?

A It was mostly later. |

Q All righta-prproximately when was it that you
geneﬁed your adquaintaﬁceship with Donald?

A It was around 1968, I believe.

Q Alk right. WNow, sometime in 1968 did you go to

A Yes.

Q Sometime before going to the Leslie salt mines

© @id you become friends with.bonald Shea?:

‘A Yes; just before that.:  Yes.
Q . All yicht. Did you meet some people called the
Binders?
A ° Yes, I did.
u: A“‘"{
8.
> “ . ?{,“

jEe ' : | CieloDrive.comARCHIVES
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Q 'Did you know the name?
A It was Jerry Binder and his wife was named Mimi.
" Q .'Mi'mi?
A M
U A '
e w4, Ehat is Mriemei?
v;? } A Yes.
‘ 3\- gin iAll r:.ght. [?9 you ‘fecall whether or not the
Bind:ers had any “ehildren? S
p; g.".::iéz:eg. Eqr;a;s,?ul do. They had three girls.
Lo i [
L A IO
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37

e 28‘

i

10 |

:' 'T \

Q flﬂow, before going to the Binders or meeting the
RS

Biﬁde:s had you met somebody by the name of Ray Parrott?-

- lh"

ISR A Yes, 1 did. |
T ”’Qf - And &id,gourstay it‘Ray Parrott's house sometime in.
19687 ii~‘<;5a-‘=i;?f SELR
' 2 ;gxeé';, CaeT |
Q -iiﬁd’éidfsomebody stay at Ray Parrott's house with
yoﬁu?» }I’;t‘* o i .,:. \‘ ‘L .
A Yes, Don.
Q. Donald Shea?
A Donald Shea,

0 Did you stay actually in the main house, or was

A There was a little cottage-type thing in the back.
Q Iisae. And thereafter was it that you met the
| Binders? ' '
A | pé:aon? Was this after?
2 ﬁo, I said atter this staying at Ray Parrott's

| house in 1968 did you meet .the Binders also in 19687

. Yes., -
Q - all right.
Later that year?
A ILater,
"Approximately when was it that you met the Binders?
A It was about the -- seemed like right at the first

| Binders before we went to Ray Parrott's.

0 All right.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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!

A

3
‘

0 When do you think you first met the Binders?
A About the fixst of '68.
. ¢ . Did somebody introduce you to the Binders, if you
t recall?.

A ﬂﬁs{ It was Don.
0 h,denald Shea?

; zf: { es, sir.

-;if'm Q“. JHD%reiEin?:youijaggeyf§on to. sometime in August of

<1968 dia.you go,ove:,to the Binéars' house with an Arlene
- Marlatt? et

v o=
IR LATRARIRTRY
A Yes, I dld.,;ﬂ;

' ;;&;gvMEFIQtt spelled M&a—r~1—o-t-t?
RN :

0

A

9 -a~t~t?
A " Yes.
0

And who went. to the Bindexrs' house with Arlene

A pon did. He was -- he stayed there; too, for a

little bit.
a-

) All right.

pid you stay at the Binders' house for a couple

days?

A . 'YES .

Q And after staying at the Binders' house for a

~ couple of days did you go someplace with Donald, or did you
' jJust continue to stay at the Bindexrs?

A " No, we stayed at the Binders for a couple days,

2 * CieloDrive.COMARCHIVES
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 then sechied’ Jike ‘tb me theh Don went to Ray Parrott's place,

and then hé rented that little cottage thing in the back or

{ sométhing.
Q Did you go to the Vallejo salt mines?
‘a | Yeah, but thisg ia after we left their cottage,
9 A1l right. |

When aid you go to the Vallejo salt mines with

| Shorty Shea?

2 It was in '68,

0 ' Vhen in '682
A It waﬁ in tﬁe lagt part of ﬁngust, first part of
;‘Séptembar. H
T A1) right.

That's 1968?
A Yes,

Now, I am asking you whether or not in August of

1968 and the latter part of August, whether or not you went
{ over to the Binders with Arlene Marlatt?

A Yes. Yes, I am sorry.
Q all right,
Now, following that did you go to the Vallejo

f salt mines?

A Right. Yes, sir.
Q " In other words, you stay at qu Parrotﬁ s before

. going to the Binders, and then from the Binders yoquent to

the Vallejo sdit mines, is that correct?

" Yes, sir.

i .
AEY
"D
-
+

3 1 . : L
N o ] ¥ - - -
H f ,M ST glzs,

‘@r‘:t\“f N -“;‘u
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";?i’
.Q uxﬁho did yot go. to the Vallejo salt mines with?

5

i,#?ﬁ *fA” . Don Shea.

;:*
it yﬁ g}};s ghia uxsepgoaal¢bgcupation?
A

."4 £,

. ‘ | ~~
T Vg ) éesr*it igh o TP

[t Wﬁat'is'tﬁe’generai season in whit¢h these people

i R t¢- .

| s '
. work at the Leslie Sakt‘mines?

A §1t5§? i, 'the{last part of August and the first part

" of September on into around, oh, about the middlée of December,

' THE COURT: September -- get the year again, please,
Q BY MR@~KATZ:. Yes. This is 19687 |
» ves. .
THE COURT: Thank you.
0 BY MR. KATZ:; All right. ,
And how did you get up to the Vallejo salt mines —~:
I should say the Leslie Salt mines in Vallejo?

A .Yeah. In my car,
R ‘pid Donald have a car at that time?
A Yes, he did..
) What kind of a car did‘he have?
3 He had a blue '59 Cadillac.
Q What condition was that car in at that time?
A It was pretty bad.
0 Well, when you say pretty bad, will you tell us

R It needed new brakes because it was starting to

squeal, and thé efigine was using a lot of oil. And it was in

: pretty bad shape.

0 Was your car in better shape?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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» | mines with you in 1968%

22.) E

A Yég, it was. !

0 ; Where did you Igave.thé car, the '59 Cadillac of
| Dén’ﬁ{"‘
| A We leéft it at Ray Parrott's.

Q How long did you stay at the Leslie Salt mines in

' Villejo in 19682

A I stayed there for the full season.
0 Thqt woeuld be from the end of August or first part

| of September till December of 19682

0 [

A . ' 6 8 L4
Q - all right. _
It is approximately three to four months duration,

 1s,that correct?

h Right.

Q' What caéaéity did you work there?

A You mean what kind of work did I do?

@  Yeah, vhat did you do there?

a I drove a locomotive that pulled little cars, like

3_ynu have the little elves that pull things out of the mines.

4 ‘ ;
. That is the only way that I can explain it.
reple
70 ALl right.
2 .

K —\.#‘ ‘_ "

Lance, again you are talking fast and you are
"11.-

talking 10&.“ So wopld you modulate better.

]
—

A Right.
r - 1A
) *Talk sldweg 80 we c¢an all hear you.
l l-;‘.: }B'igl}?t . : {
0 '~ what did Shorty ao when he was at the Leslie Salt

ty

CieloDrive.comARCHIVES
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Q ALl right. _
Now, did Shorty stay the duration of the season
of 1968 at fhe Lesllie salt mines or did he leave?
A No, he stayea‘thEre for a few weeks, it seemed
like to me, fhen he told me he had to come back down here.

He had to pay something, a ticket or something.

Q Tragfic ticket?
" A Yes, Sir.
Q- Did you remain in contact with Shorty by way of

telephone after Shorty left and while you still remained
during tﬁé‘season of 19682

Yes.

Where were you abie to contact Shorty?

1 contacted him.a; the Wilcox Hotel.

That's in Hollywood?

Yes, sir.

o B oo Yo P

All right.

Now, when was it that you actually returnéd to

A I returned the 1atter part of '68 after the season

| was over withi
‘ é # .
Q ., ,Would that be sometime in December of 19682
i A . “Yes. dJust before January, the new year.

'?t; @’~~Q .. Now, hearinq in mlnd that you returned approxi-

-
b, !\‘{gf'-;

-“mately‘ln December ‘of- l968, ﬁow often would you see or hear

frgm Shoxty Shea from the end of 1968 until August of 19692

A I heard L- or Just that time I talked to him on

'i' vn e, P aw
'?'

, , 5y
N ‘g.ééf
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A I didn"t hear from him for quite a while after that.

Q Well, when did you start seeing him again or |
hearing? '

A T had went up to the ranch, Spahn's Ranch. That

SR o 2488

7 R

SO ?b,,I don! t"thi @k you understood my question.
e ; B ;4. ~

A ‘Okay, repea‘t":.t.”

Q | ‘We hre %aiking about the time period after you
returned from Leslie salt mines in Decemher of '63.

Ah Tseed Y

Q@  All right.

. Mow; using thaé as one point of reference between
that time and Aﬁgust of 1969, how Ofteh‘ﬁould you see him in

that period or hear from him in that period?

is when I ran into him again.

0 Well, apprdkimatéiy when was this?

A Around '69. '

Q Of,_wéli, ali right. When in '69? ‘ j
A It was around the summertime, I belieye.

Q All right. |

Simmertime of 1969. And did you ever see’Shorty
at Jim Babcock's house? |
A Yes, yes. ’
Q All right. ©Now, using that as a frame of referenge.
had you seen Shorty before that in 19697
A Yes, I had séenAhim once at Spahn's Ranch,
0 All right.
Pid you use to freguent Sbahn?s Ranch at all?
A ‘YeBW;I dids

CieloDrive.oommcmws_
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A

visit Pearl and, of course, Randy was up there.

Q.

pid you know Bill Humphreys?

A
*,,: Q.

e'gi
_‘1'.

i.-ﬁ,_p

e

saw Shorty at sz.Babcock s‘house?

A

> O P O P oo P

i’ .i.‘f ‘,'V P :

What did you do at Spahn Ranch?
I didn't do nothing. I just went up there to

Randy Starx?

Randy Starr.

‘Pgérl, this is Ruby Pearl?

That's right.

Did you know George Spahn?

Y&,Iﬁm'

Were you frierids with George Spahn and Ruby Pearl?
oh, yes. I used to sit and talkvwith then..

Also Lance -- not Lance Victor, but Bill Humphreys?|

V;Nét;real well, no.
; R
{All right.

Ncw directing your attention to sometime in the

¢

I %elieVgiit was on 'a weekend,

‘{’rf}
- -7

IR B
R L
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o ‘a 3 TNk 5' :,‘ B
Q Now, what I'm asking vou is, do you remember the
approximaté month? |

'Are we talking about April, May, June, July,

| “mugust?

A Oh, now, I don*t remember the month.
Q All right. At the timetyou saw Shorty at Jim

Babcock's was théxe any discission about his having just

| gotten married?

A" Yes.

Q What did he say in that regard?

MR, WEEDMAN: Excuse me, your Honor. While it is true
we certainly have tastimbpy that Mr. Shea has been married —-

MR. KATZ: I will withdraw that.

THE CQURT: All right, it is withdrawn.

Q BY MR. KATZ: In any event, there was discussion

. about Shorty having married somebody?

Is that right?

A Yes, sir.

Q Do ‘you kﬁow-whether-or ot he showed a pictﬁre-cf
his wife?
' a Yes, he aid.

0 All right.

Do you remember ﬁhether that picture was Caucasian
of Negro?
A She was Negro.
b All right. Did you ever meet Mrs. Shéa?
A “go, not until Wednesday.
Q

B ¢Ai;L fight. Did you see Shorty again?
f J ! )

s Ty we & ipio.e CleloDrive.COmMARCHIVES
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That is, following the meeting at Jim Babcock's?
A Yes, I did. | '
When did you,next see Shorty? )
Well, I went up to the Spahn Ranch and that is
when I met him again.
Q And approximately how much time elapsed from the
time you saw'him at Jim Babcockis until you again saw him at

Spahn Ranch?

i A I WOuld say about a week or so.

gl-.;' Wl ¢ ' [

S S
g - Incidgntally; whbn you saw him at Jim Babcock's

and you saw him at Spah? Ranch about a week later, was he the
E ',¢-. LI " .
owner of a ga;?zﬂﬁtiﬂ f

A = xes, he Was.

o What kind of a car was it?
A . He had a white Comet.
Q Do you know wheéther or not he was living out of

that car at Spahn Ranch?

A Yes, he was.

=Q' That is when you.saw.hiﬁ approximately a QEek
after seeing him at the Babéocks?
| Is that right?

A Yes, sir. .
‘ Q Now, in that same time period did Shorty discuss
a forthcoming Bickston movie with you?

A Yes, he did.

Q What 'did he say about it?

State of mind only, youf Honox.
A @ sald it ig taking too long. I have to find
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something, you know, where I can get some money.

Q- Well, had he first told you about the movie?
A Yes;
) Q What éid ha séy about the mﬁvie? ‘
: A WE1l, he sald that Bickston was going to film a

| Raar

to do it; you know.

i permittéﬁ the courtesy to finish my question, it is directed

THE'COQRE- Let me have the way the guestion is,
ilﬁ'_*fftT }@he reporter read the question as
j : ; a " followss
3 ;?f ?jl\ﬁg i Well,uwhén he first told you

movie down in Arizona, but he dldn‘t-know when he was going

It was taking too long. _

é : Well, when he first told you about it, did he -~
MR. WEEDMAN: Excuse me,_ybur Honor; Forgive me for
interrupting counsel’s question,-your Honor, but I think we
have a right to have this witnéss elicit the conversation in
this limited area offeyed presumably for state of nind without .
-counée; leading the witness, i |

MR. KAiZ: Excuse me, your Honor, but‘if I may be just
to a spec1fic subject matter. _

MR, WEEDMAN I rather suspect, your Honor, that counsel
s not getting quite the answers he has expected, and I think
we ought to allow this witness to tell us what that conversar

tion was betweeh himself and Mr. Shea.

-
- d

IR -

T Q T

about it, did.he -—")
THE CDURET».Malﬁ,ﬂmt is leading. Reframe your question.
MR, Kamz- I will reframe my question.

FaW I
*

B . . N ¥ -
A : sof Yo o
. = - R
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i

_ 1 L,”:;, &{Ql Did you ever have any discussions about Shorty ‘
.- ' 2 ) ,engag:.ng :i.n movies in gene,ral, about his feelings about novies?
£j'“ - " Gh‘ yes.\ Oncé inwa while, yes.
N Q Wyat would he ?ay about them?
2 A ‘ﬁe'waéihoping maybe one of these days that he

6 | would lagdéa series ?nd,something good would break for him.

7 0. Q What was hig attitude towards participatxng in

8 :'movies as he expressed it to you?

g ' - A He liked it. It was kind of another outlet for
o | him.

n ' , He enjoyed yis work.

2 | Q Now, with fesPect to his attitude towards movies,

13 fi did he tell you how he felt about this forthcoming Bickston

) 4 [ movie?

. i§ | A Oh, yes.
16 B vasg fery excited about it, your know. He said
1 | that, wélli.maybebfhis‘one'will go over because we have had

.m | so many flops in the past.

AA fls 1o | |
20 |

2

22

23

' mb

25.

26

27
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¢ Eéfzuow,qéou s;idaﬁﬂot ha was telling you something |
aboutlthe movie hadn't happened yet? -
| ' Is that right?
A Yes, sir. ’ .
Q Tell us specifically that conversation, and what
' he said #bout that.
. ‘ a From what I can rémember, he said -- the picture
{ that I was supposed to do with Bickston was taking too long,
‘ % and I haVe to find sonie sort of employment until he is ready.
‘ Q When did he tell you that?
Was_that.atlaahcookis house, or aé tharSpahﬁ Ranoh?“
A. ‘Spahn Ranch.
"9 That was appéoximately about a week later?
Is that right?
A Yes.,
0 - At that'tima did you notice anything unusual about
j‘SHorty in regards to how he was acting? | o
| A Yes, he == |
,}9‘: - ‘A’MRi WEEDMAN: I' m going to object to this in the abgence
of some foundation, your Honor. '
 HE COURT: ILet's hava~the~qugation again, please.
(The guestion was read by the reporter
as follows:
*0 At that time did you notice
'anyﬁhing unusual about Shorty in regardo
- to hOW‘he was acting?')
i THE CbUﬁTe Set a foundation in there, please.
g#;é (.;?MF: h%ﬁb&nu May we hayve the time, place, persons
o b s < '
Y LTt

0. - CieloDrive.COMARCHIVES
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Reddy

: present, circumstances?

THE COURT: Yes.
9 BY MR, KATZ: <Can you tell us whéether or not you

- went to Spahn Ranch in August of 19692

A Yes.

Q Can you tell us whether or not you saw Shorty in

| Angust of 1969 at Spahn Ranch?

l. ~ Yes.,
Q All right.

To the best of your recollection can you tell us

| what part of Bugust of 1969 you saw Shorty following your
' visitationétd,;he Babcocks?

R oy,

.. A, {FIE wag the first paxrt of August.

:IL“""]r " ‘:}:? \ ' ’

f ;41~pQ’ - T take it that you are not quite certain about the
exact«aate? ,ﬂ‘ 5 ,fg ooy

¥ Fdl
T
;-

Is that c.‘c&::::eci:’i»hr
Y S Thatvia right.
) : . fl Y 3
1] ’ Now, when’ you saw Shorty at that time was there

somebody els¢ with'you? ' {

A Yes, a friend of mine.

Q What ia your friend's name?

A Robert Ferrin.

Q | How do you spell his last name?
A “Ferrin,3F-a*réﬁﬁimn, I believe.

0 Was there anyone else present when you had this
conversation with Shorty at Spahn Ranch in August of 19692
A Yes, Robert was, Robert Ferrin.,

g In other words, thete was Robert Ferrin, Shorty and

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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"18
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1

13 -

14

19

20

27 4.

8 |

. present. L e

| yourself?

l'A | Yésh Robexrt stood kind of off because he figﬂfe&

{;we had & conversation.

I I Ba31cally, it was you and Shorty that were talking? -
A Mostly, yves.
Q Can you tell us what conversation you had with

:-him at that time?

This is offered for state of mind only.
A Yes, he was -- seemed very nervous -—-

MR. WEEDMAN: Excuse me, your Honor., I wondexr if we

might Have an offer of proof outside the §résence of the jury,

' in‘view of what has happened last week in connection with this

areg. B
' THE COURT: 'ﬂell,-dofybu.want to go in cﬁambers?
| MR WEEDMAN Yes;f Thank you, ydhr Honor.
: THE COURT-‘ The reporter will please step in.
| (The following proceedings were
'. had in chambers.:)
THE COURT: We are in chambers. Read the question again. |

|z think the foundation is there, August of 1969.

,(The question was read by the reporter
s 3 | a Follows:
5, %y ,;7 "0 Can you tell us what conversation
f & yOu,hadfwitg htm.at that‘trme?“)

:_-&5'.%w"

< THE GOURm* ‘Yesn a fbundation had been set; parties

PR,

4 u‘ .
‘ %
§

the objec¢tion, Mr. Weedman?

q‘afﬂ.‘"

f

i
NOW,’ Whp't i

MRqr WEEb MAN:* quﬂggsy"yourlﬁonor, because last week

a7

o | CieloDrive.comARCHIVES
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14

i5

6 |

7

18

19

20'f'

2 |

22

T3

24

95
%6 -
27 -

28.§ "Hey, listeén, You've got to get me out of here., I think they

| this morning.

| they are ygy?

T
e

-
-
A

LY

~ counsel on a purported state of mind exception sought to

introduce evidence of hearsay statements of Shorty Shea's

' over which, of course, we had considerable a:gumeﬁt and I felt
v‘tﬁat in view of Lance Victor's testimony pefore the grand jury
| that counsel might well be seeking to elicit similar statements

N

of course, T can't object: becnuse I don't know what

THE“éBﬁhﬁ- Well, leét's bring the witneas in here,

L HR KATZ: I can make an offer of proof,
—“: # !

’-fé‘? ' THE COURE- 31l right, jet's have your offer.

'«!-‘ﬂ g e

f} N What do you\gxpect to show there?

¢
1' i’ d,‘_‘_

MR. Kamz- First bf all, I expect under People v. Alcalde.
to elicit Ehe»statemegﬁ that Shorty told Lance that he

‘ intended to gb to the Leslie Salt mines in Vallejo to work,

' previous year.

and asked Iance qutéritb join him, as hée had done the .

Obviously that conversation is admissible under
state of mind, present inteht to.do a future act, manifesta-
tion of. his intent, The Supreme Court cases so hold that, as
does Evidence Code 1250,

In aadition I intend to show his state of mind at

or about the time of his disappearance, because by other
| witnesses we will better be abie'tb'pinpoint the conversation
_showing that it was after the raid of August 1l6th, 1969 and

~closer to the end of August,

I expect to elicit the follawing. Shorty said,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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"4a-5,' 1 | are tryiné to kill me.” A

2 Lance said, "Who is they," and I am quoting.
3 "Well, no one is trying to kill you, you know,
4 | You are probably just downhearted," to which Shorty replied,
5 | “h?o » they threw a knife at me."
6 ool v and Shorty was talking fast, and he was stern. He
7“ wWags se:;*fégfsé |

au{l:j‘.«f + ;a;:l'ﬁE.LgothT:, Step for a minute. This is. the witness

t, 92 8 gﬁiking here? -
oA O S R O P

S I TSNS R

un .
. Fooooa gy b g L
LMl
13. -
14 ¥/ SRR DR
15
16
7

. 18
i9.
20
2k
22
93 i)
24
2%
27
" 28
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4b-1 . _
1 - MR. KATZ: Yes, and then He said Shorty seemed to be more

a.t cgitated-and earnest in his conversation on that occagion, He
3 furtha# points out the fact the£.Shonty‘when tclking.abcut the -
4 :'Bituacicn stopped repeatedly when he saw people walking clcse
.5 | to where they were having this conversation, and this was quite

6 .| unusual since'Shorty,had hever, ever acted in this fashion.

7 | So once again, your Honor, we are showing circum-

g | stances, state of mind, his motive to leave Spahn Ranc¢h, the

g eErnest need that he felt he had of repairing to a place of

10 safety; and had to repair to that place of safety such as the

u | Leslie Salt mines in Vallejo, he would have contacted his

12 | friends thereafter.

13 ,e * «+Obviously, therefore, a criminal agency interrupted

14 :'the.conaummation of that intent.

“r" 'rrs
A

5, | . ;:55,‘ Now; the Whetherford case, that is People v.
) T ¥
? N "

5 16, f_ﬁhetherfcrd, I‘believe it ;E‘a California Supreme Court case,
%f"lana che Peopie v; Alce é% %anc 1250 of the Evidence Code

18| permite such evidence. ) _

19 j; MR. ﬂEEDMQNé"Well, your Hono¥, counsel is talking about

20 I two k;nde of evidence. He is talking about a gtatement of -

S » €
l‘i * ¥

2 f.present.intentlcn tczco someWhere. Clearly that is not hearsay;.
22 i and is admissible.

s | As a matter of fact, if Mr, Katz does not elicit
24 'ithat from this wifnesa, we Intend to. That is, Mr. Shea told
%=<'thic‘witness.that he intended to go to Vallejo to work in the
% ' Leslie Salt mines. We have no objection to that testimony.

o | We do object to the‘bhlacce of this c¢onversation

% ?had with Mr. Shea. It is only offered for one thing, your
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- o " Honor, aﬁd certainly this jury is only going to consider it for'
i &‘” one gurpdse, and that is that it tends to show that persons at
§‘f33 Ehe Spahn Ranch threatened Mr. Shea.
. ;;;;' ;;-:Ey ft Now, rthat, 1? hearsay-of the rankest kind. Mr. Shea“g
*f’ 5 1 sthte ~of’ mind iSraﬁsoluteiywof‘no rélevancy in this case part
¢ | Erom i WA S o
i Y20 In dther woxds, if we ‘are not going to show that
8 iAsomegg%~$ﬁregtg§éqﬁg§,t$q§a at the sPapn Ranch, then what
5 | possible reason is there for talking about Mr. Shea's state of
h“;‘mind? Nene. It i8 irrelevant to any issue in this case, your
n ilﬂoﬁdr; -
12 | | Counsel is seeking, again, as he argued for several |
T | hours last wéék, seeking again under the guise of state of
V| hind, which he uses apparently whenever he has a little
15 difﬁidulty‘with hearsay, he calls it state of mind exception
16 | to the hearsay rule which, of course, is utter nonsense,
17 « He is seeking again, your Honoir, to intréduce this
B i blatant hearsay in~th§‘guise~of this craze, somehow, state of
mA>:min& exception to the hearsay nile.
20 | THE COURT: - T think that that segment or portion, if it
21‘i'cou1d=ba.aivisible, there are, I think, parts of what yéu
2 ' propose to show that will be permissible.
23 | There are some statements of the witness, I think,
2. ~ that would be highly prejudicial to this jury at this juncture
25 I'without a prima facie ghowing of your corpus. That is my' ‘
_2a'n first immediate thing.
5 27 1
28
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o
For instance the statement "They are threatening to.

{ kill me," or whatever, the words to that effect, that "They
will ki11 me," -- highly prejudicial, and it iz the particﬁiar
ffspecies-of‘testimony that is referred to in thefEinch-caée‘that‘
’ outweighs the questions of state of mind. |

So I would say for one thing you could segment that, !

{ bring the w&tness in here, advise him in the presence of

?\'

+

f everybo%y that is to be eliminated from his statement.

. :; {i . I think that is 1oaded, That answer in there to

"v{;this jurg‘at this time,,withqut the corpus being shown.

13
14

B}

‘16
17
18

- 1g
20

oY

23

25

26

27

2 |

2

. rMR. KATZ., Ybur Honoxg--t .

THE'?OURT. GQ ahead.
P .. é

MR, KADZ: ¥ was dust going to ask you this guestion.

i

There has, to gbmg'?}gbfnt*at which vyou start to develop the
tiniest tendrils which indicate that there is the presence of

| a corpus. Now, we are doing this step by step, --

PHE COURT: Now, I understand that. But of course you

{ have g&t a problem, too. You haVe‘got a problem where the body

isn't physically produced, the testimony of it.

You have got problems, But just the sane -~ I

| understand the law gives you consiﬁefable -~ gives a lot of
 leeway or latitude insofar as circumstantial evidence or

;'implications from circumstantial evidence are concerned. You

have those rights if you can estahlish them.
 But you bump right into thils, you canh't get away

| from this statement in Finch. It is so to the poéint where the

f court states that =- it is point 10 again -~ point 12, page 767,

going back to Hamilton.

«  CieloDrive.coOmARCHIVES




5-2

RS R I S )
1 ‘ | ?‘\"E- ; -J;' am rgaa‘ﬁfx}g in Finch here: ,
.'2"‘. U wgn Hamiiton portions of the state of
5 ' vmimf avidéﬁ&e' %zetrgﬁl';eld' to be prejudicial® --
4 | here is what disturbs me -- "by these declarations" ~- ‘wﬁich
5 ‘theoretically would be "those: of the witness on the gtand ~=
6 "t_‘.‘lie prosecutor is ablé to ﬁelvl'_ the jury mainly through the N
,, 'm‘outh;a:,df, law‘enﬁqrcemeﬁtllofficers“ ~- in that case =~ "ti}at
g | on'inﬂumefable- occasiong defe‘rid,ant- had brutally beaten his .,wi;fe '
g and 6‘1:_héfwiée éssau]:ted- her. . ‘Inl a not vé’r‘y subtle way it told
gy ?:hé jury* what kind of a man it was that was before them for
'11 ’t—'ri‘.a.-li It must ine.vitably iollow that if the jury believed thad‘:i
BT ‘ the decedent H:w="that. would be Shor{:y - wag in fear of h:l.s |
R - i 1ife it was only because defendant had in fact beaten and
A4 ‘:.‘:oi_'.herwise assaunited hera '
15 Now, here As your summation in the case: *Logically
" 16 it is impossible to. 1imit the prejudicial and inflammatory
17 | effect of this type of hearsay evidence.®
18 | Now, that is given for the purpose of a state of
.19-“-'2;m:i;nd', and, ‘th‘at is the surmation of .i:he 'cou;:f:.' So, if you have -
20 thi's witness, or the qouxft:per‘m,its thiéwitness- +o say, "Théy
21 .’are going -to Xill me" therée ¥ no questi-on that it is highly
2 fiin‘flamatory testimony . at this juncture put before that jury.
23 MR, KATZ. Well, you:r: Honor, thén I suggest that perhaps .
24 ?;y.ou:c Honor has x‘ni.scpnsi:rued Finch. As a matter of fact, it is
_25 ":zpreci’.'s:e.'!_.y what happened in the f‘inch cage «-
26 MR, WEE;DMAN: Forgive me for inteérrupting, Mr. Katz‘.
¥ |1 promiged not to do it. |
5 | ; f:,;;We argued this point sevéral hours last week. It
e "t :;—3: DR
SRR S CieloDrive.coOmARCHIVES
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25‘@ just not going to make it stick.

% |

=

2405

i

24

1

Beems Lo me,Mr. Katz 3ust does niot want to accept the court's

3 4

nulfng‘wiﬁhoui endless argument. The Finch case, as the court

;*states, was based on stringentzinterpretations, there was a

,, - - ﬁ_.

ﬁ claih 0£‘se1f-def¢nse et ce%era. et cetera. All things we

pN“v(. e ]

taIked abeut 1ast'week.
- i’\
»‘?heie ié absolutely nothlng in this case that

;‘tu"

Qarallels the requ;rementa for edmissibmlity that we found in

;” f‘ LA

e

{ Finch.* As 8 hatter of- fact we are in a Hamiltonwkind of

| situation here,

I don't see any point in spending another three or

- four hours this morning w;th Mr. Kakz arguing, beatinq this

| same~dea& horse again.

"It is so obvious that you cannot permit this %kdind

: ef purported state of mind stuff to comg in, it is 80
{ inflammatory, so prejudicial, we have no way of cross-exaiining

;\with-reEPect to whether such things ever happened or not,

And.Mr},Ratz’ complaint that he may not be able

I tb:ﬁﬁove up his conspiracy otherwise, I can only comment, your

| Honor, ‘that I announced to the. court in my humble opinion'many, :

| Lumhy~deg$ ago, that Mr. ﬁatz probahly.coﬁld never préVe a

¢onspirvacy in this ¢ase. This appears to be thé kind of stuff

;imrs.Katz'is relying upon to prove a conspiracy.

I think I ¢an only say I suspected it all along.
| If thig is what Mr. Katz is relying on for conspiracy he is

MR. KATZ: Pirst of all, this has nothing to do with

1 conspiraqy{ Secondly, I am appalled at the fact Mr. Weedman,

| -every time he.panige, has to interrupt me, I don't know ﬁhy

i
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| he is so unethicél, he keeps interrupting me.

Let me have ny case, and Mr. Weedman can talk,

; the ethics of this profession. I have had it.

THE COURT: Go right ahead,

MR. KAiZ: Now, in the Finch case the attorney who |
. represented Mrs, Finch, for example, in the divorce, testified
that she told him- that on May l6th, 1959 defendant had broken
into\her house'and beaten her.

Now, this is a statement of memory of past events.

‘| The worst kind of past events,

On May 18th, 1959 she told hinm of an altercation,

| referring to the attormey, with her husband which took placem

May 15th. fThis defendant had hit her with a gun, choked hex.

| That she was in fear of her life.

16 -

_This was all admissible in the People's case in

| c¢hief. That Finch told her he had soméone in Las Vegas who
| he could pay a thousand dollaxs to kill her. I can't think of
| ‘anything more inflammatory and prejudicial than that kind of
1'évidence that came in theé People's case in chief’with respect

| to. her state of mind, which showed the fear she had.

I£f he wants to conduct himself, comport himéelt.consiStent-withi

. Therefore, the theory of the People was that if she

 knew Fiﬁch and Tregoff were coming‘to her home and that she

' 1‘ 3‘ 4

would ‘have avoided that home. and she would not have been there

T

;:fat.that time, '

f“':;”* ,{WhatVMx; Wbedmanﬁéays is correct in that with

> 1“ - ¥ A

ﬁ respect t6 Hamilton and Finch thére was an issue that was

preciself delihe téd in the case, namély, one of fear because
(3 s

hr;-' s »c"-“

i B — T

gl VP
N L
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1 [ her in feax, which was relevant on some other point.

13

14 gl
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6 |
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in thosge cases theqposture o£ the defense, albeit whether it

' was raiged in the ﬁeople*s case in chief, or in the defense

| case in chief, was that the victim was an aggressor.

So they werée permitted, YOu‘SéG, to get these -

_ gtatements of memory of pagﬁ events, but they weren't offered,

. once again, to prove the truth of the past events.

In-oﬁhgr ﬁoxdsi“ﬁr; Finch told me that ha is gding

| to kill me.* It wasn't offered for the truth of those asser-
| tions, it was offered as hexr state of mind tending to show

that those Statenients affected her 1n such a way as to render

Now, again, these statements that I am attempting

. to elicit have nothing whatscever to do with a conspiracy as

such, They ate not offered on a cdnapiracf theory, so why

- counsel tries to throw a red herring every time and says

counsel is trying to show a conspiracy at this point, we are
not. The statements that we arée seeking to elicit show his
attitude, how did he think, how was he acting, how was he

. vesponding, how was he perceiving during the critical period

during August 16, 1969 and September lst, 19692

N E | CieloDrive.cCOmARCHIVES
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5a-1 - 1| | A Now, it is very interesting in the Whetherford

. . 2 | case, I am going to cite it now, People v. Whetherfoxrd,

3 27 Ca.l. Zd 401. And there dis‘ct‘:'ssiﬂg. the Alcalde doctrine,

s | A~gmaeled-g. ‘ | |

5 = The' defendant was convictad of murder, of his wifev-;
6 exXcuse me. He wag convicted of murder of a tenant of his cafe.

. At the trial evidence was introduced showing that

8 the defandant wanted the tenant to vacate but that she refuged

¥ t6 do so. The prosecution relied on her refusal as a possible

10 | motive for.the murder. ' ‘

B | Defendant's attempts to introduce statements of the |

12 :f_deqeaaed‘ indicating that she was’ preparing to leave were not

B 1 allowed by the trial court because there was no evidence that

%4 | she had gone anywhere. In other words, her body was found. .

.' . 1 | She hadn't gone anywhere.
16

. _ In holding that thg trial court unc_iuly‘ restricted
a the hegﬁséy ;yule exception the Supreme Court stated at page 422
131; "The 'dec;l.;rations of the intent are admissible not only as |
5,‘ :’iﬁgr"ﬁ*f‘eviaence of the probable doing of the act, but also as evidence :
Ra 2° ':‘:}.of i’:h& ip,f:en’é itgﬁlﬂ, ,even ;:l.,f the act has not been done,"
oA | Hu f‘: L Now lat‘s;:apply this ‘to our facts. We will take
22 | it step by.step.%“j - ;4'
% Shor{:y' é’hea tells Lance Victor “Hey, a lot of we:l.rd
= | things, are héppdiidng ‘At the ranch.” '
& You tcan't take this out of context, your Honor. He
% riis, saying, “They are trying to kill me, Something is happening

27

; _{ heres”
. s |

He is agitated, He 1s upset. He says, "Hey, Lance,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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‘Ba~2 ) 511amAgoing to~go.up to the LeslievS&it mines‘tn'vallejOa- Would

) . : 2 'yoﬁ join‘me? We worked here the year before.” |

5 ‘Now, that would be offered for two purposes, your

14 ‘;Hoqox;' ;n:conformity with Algalde anﬁ Whatherford,_onew it's

?f ia mqniféétatibn of his in;enﬁ,‘apgrt frdﬁ‘wheﬁhér oxr not he

"@';evar folitwed his intent and got up to ILeslie.

;ﬁx;, X éo'it‘shqws;his intent, his thinking, his belief.

-S:ZHéwﬂhe‘wéé feeling, his state of mind at that time which was
:9';fcziﬁica1. -His motive for going, a vary strong motive for going

,16ﬁfbecause of the fear.

n éj ' Sécondly, it is also offereé as a statement of
12-"”-pz:av:i.mvxes intent to do a future act, namely, to go up’ to Leslie’

m:”iSalt mines as proof that he did the act.

14 f; Now, we will bring down, as I indicated hefore,

%ff?somebody £rom Leslie Salt mines who will shovw, just like in

16 ;ftﬁis Whethexrford case, he never got there. Why didn't he get

u :Eﬁhere? Inferentiﬁllf, it ié.hécause his life was terminated

18 fiby a cximinal agency. r . ‘

1 : . You see, it'is offered to ghow his intent, his state|

gq.t of mind at that ﬁime, his feelinq, his fear, his anxiegy and
Z‘Qi also as. a present intent to do a future act which was

"m':'interrupted by a criminal agency.

23 ﬂ . g Iéwould ask your Honor to read Whetherfoxd. It is

fti i“"’

27g:§awvery&gop&‘case, a California Supreme Couzt case. I might add f

; Peogle Ve Finch is not & California Supreme Court case.
’fﬁ I *Még;WEEmMAN' zouxsﬂonor, Mr, Katz I helieve last week
@ “even made mentionAof the comment in the Evidence Code, that is
28.

(I‘

a comment tb 5éction 1250(b) talking about the kind of evidence .
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5a~3 ; 1 génerally thét/Mr. Katz seeks to introduce here.
2 | The comment in the Evidence COde was talking about
3 ‘ Marcouris, of course. And it sqysbthe egsentiql -~ they are
4 : talking about the principle of Evidence Code section 1250(b)
s | created by Mercouris'“;s not basad on any probahi;ityjoﬁ - ‘
5_'_;eliébility. It'is basedfon é rationale.£hat deBtroys the very
: % { foundation of the hearaay‘rﬁie;“ '
8 : Counsel tells us over and ovéf again that‘he,wouid
g,Azlike to get this evidence in.
10 , and I submit, your Honor, that this is the thrust
1 agdf Mrx. Katz‘ argument. It is not an argument in law, it is
12 ;;a consta?t geiteration of Mr. Katz' desire to get it into

B evidgﬂce.
pé—*‘

. ~F

'yi‘f.n And I submit, your Honor, that Mr, Xatz has not

a3 fﬁ"fanswenea ydur Honer'g%fﬁeling about such evidence, the feeling
16 i'that it‘is prejﬁdicial, the feeling that it is inflammatory,
17"\§‘I:h¢e feeling that iﬁ-gs~obviously designed and will have that

B | impact upon the ju:y

W -
Vie o

L B Those aie éﬁh*objectiona that your Honor raised.
20 | Mr. Katz, I submit, has not answered any of those objections.
2] " THE COURT: Well, let me ask a question here. side-
EN stepping it, the thought, for just a minute. In your position
2 ; here,; this witness in agswer;ng this question, the‘witness
2 ;;pIOPOsaB, or. you say he will say "In my conversation with

% I Shea, Shea said 'They are threatening to kill me.'"

‘26' -.| ' . That is what you expect him in part to testify to,

A isn't that right?

® .| MR, KATZ: In part, yes.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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5a-4 1 } THE COURT: Yes., Now, suppose the witness should say --
2 j vhat is the difference whether he getg‘on the stand and does
3 | say.tﬁat %They are threatening to kill me" or if he gets on the
s | stand right now and says, "Manson and Grogan are threatening to |
5 | ki1l me"? Would be the same thing, wogldn‘t it? In effect,
6 T~1nso£ar as the jury is concerned? What is the diﬁférence?
1. - ' Now, if yoﬁf theory is good, if your theory is
8 geod it woﬁld be Jjust as admiséiblg for the witness to say
9 “Ménson and Géogan are threatening to kill me" as to say
0 1 "They are thireatening taikill me."
u | MR. KATZ: ﬁut ag you reﬁall} for example} theé Pinch |
? :'case, that is precisely what happened. Mrs. Finch said,
B 1 "Dr, Finch is trying to kill me." Yet it wasn't offered for
4 | the truth.of the assertions, it was offered to show, here
B :again, her state of miﬁd._
16 ' 1,Ndw, again, the Hamilton doctrine and the Mercouris |
1 : doctrine as modifiad by the comment to section 1250 of the
W';"Eviﬁenbe Code indicates that in general the statements of

19! 'igemory of past eVents is 1nadmissible as circumstantial
R ‘ - I A ‘!
-20 f:evidence uhless such‘s&nte-of mind.evidence is in fact in

a2 xSﬂua. ‘ _—
M ' “'*,‘r”.-’ i

22 :' , . I subhi£ thaﬁ it is in issue.

B 9 Now, in a Circumstantial evidence ¢ase in which
24'."Jthera. is no eyewitness to Ehe killing, in which there is no

i;quy, in which there is no eyawitnass to having observed -the
® body in death, you must show how was the person feeling at the
é7lf oritical time. Maybe he felt 80 good that he ‘wag going to go
@vffbff‘to'Paris,.and certainly the defendant Would be entitled to
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! put that .on. L .

:j defendant can put on evidence saying "My gosh Shorty was
' feeling go good he saild he.was going to go to the Japanese
| World's ?air" for the. truth of the matter. That is, that since .

f he said me was going ‘there, inferentially, he went there.

| We certainlyfban:shcw he was anxietous at this time, how he

! Was feelings Was he calm? Thia is explanatory of his conduct !
.; in tha ¢ritica1 périod, and it is important for the jury to |
et
'f.or pleces of evidence in this broad ciraumstantial chain.

| whether ox mot, for exampie, he was calm and he was motivated

' g”:tp stay there for a long period ¢f time; whether or not he was

| considerationg.

';wbﬁ;&»he have tried to seek help from his friends? Doesa't

'g'i‘this mean something, if he‘tried ko seek help from his friends?

3 |

‘ﬁrienﬂa and said, "Look, I am up here in Vallejo &t the Leslie
:Salt mines. I am in trouble. I dén‘t want to go back to the
1. Spahty Ranch."

you see, on the other side of the coin, the .

. ﬁ“?*ff - And that would be circumstantial evidence that is

gnd_‘.

the last place he was seen or heard fram.

A S i 1

}-;;” qf So you‘sea the &efenae can do that, too.
© .““‘J-"

The point is we ¢an certainly get his intent in.

r’f*

know in determining how to weigh these other circumstantial bits

'agxiétous‘gﬁ&.mdtivated~to ieave. Thege are impbrt&hﬁ'

Would he ha&e,.for axample, if he was anxietous,

Isn't this circumstantial evidenca that had he repaired,to a

place of safety, that he would have. in fact coatacted his

or, o N am‘FOW'here in Phoenix, Arizona with Bob

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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S5a~6 ;_T Bickston, and I don't want to go back to Spahn Ranch." You see|
' 2-' these things, just because they ténd to have a damaging effect )
3 | on the defendant, does rot in and of itself cause that to be
4 legally prejudicial, Thére is a difference between prejudice
5 | on the cne hand which tends to connect the defendant to an
6 | offense and prejudice which is iegally'pﬁejudicial.
7 | THE COURT: Well, you have got a‘dcuble propesition on
8 | your hands here in this case. You have got t¢ show the
9 =-deCeasedfperaon was killed. You have got to show it is by a
aa‘f‘criminal ag-ncy. '

’ﬁ,:

n %: L NOW, Finch and all the rest -- not all the rest,

mw{}thé,ninch cage and most of the other cases you have got a dead

A

“?: §§dy there, But you don't have that here., You don't have
Fﬁ'Jithat 5 : Vi T
v i AN RS
1 You have'got to show it by inference or by

.I'

oy
1@/' circumstantialcatructure? And that he was killed by a ~- and

“J al
F‘E-that the death was by a criminal agency. You have got a

-1-i}~

m'_'double-barreled situation. 'That is not manifésted in these

® cases..

2 and to tell this jury here "They are threatening to

a4 . kill me” at this juncture when there is not a prima facie

2 { showing, in my opinion I caii't help but feel it would be

* | highly inflanmatory on this jury.

57
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é-spiraoy cases than I have ever read and you well know that it

' is impossible to present each witness in such an order --

this time that there certainly hasn't been a prima facie.show1ng
B_Aﬂof the corpus delicti of the crime, Nevertheless; this kind ‘
| of thing is what establishes the .corpui itself. This has

i,nothing to do with the evidence. It'is not ueeq to connect

16 | the defendants

' O'f the. oogpus,‘ IEMre, Grogan{would say, "I am going to kill

. be able to oonnegﬁ him.by,way of the Alcalde doctrine and the
i : b

. Atohley dootrine. ”Therewis no question that that would be a
sta\tementfa?f.»‘f)tesenja iftedt to do a futuwre act, It is not an

| admission. We can't confuse it with an admission.

} future act. Tt would be admissible,

2462

MR, KATZ: Well, your Honor, may I ask you this question?
THE COURT: Highly inflammatory.
‘MR. KATZ: Let's assume we had 80 witnesses we intend

TﬁE COURT: Yes.

MR, KATZ: I know you have read considerably morxe con-

THE COURT: I can sgee that.
MR.AKATz- ‘$0 we have to have some latitude.
The point being that even though, and I submit at

i
{
IS gn other words, let me give you an example of a

sgatement whioh would, indeed, be used to fortify the statement

“i

nl

ox) g N
you, Shorty Sﬁea, and Shorty told that to Lance, that would

It is merely a statement of present intent to do a

i submit that, your Honor, here we have a case
where we don't have a statement. madé by Mr. Grogan. It is not

i
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cffered fbr,the truth of the assgertions, and it is merely to

show how he>was feeling, how anxietous he was. I think it is

'Eadmissible, and if your Honor is not going to permit me to get
the exact statements in, I will have to go back and at least
:characterizehis conduct at that time through the mouth of Lance
f-v1cto:, how did he observe Shorty. In other words, how was
‘:he?f‘Was he calm? What wés hie demeanor, and he would have to

| déscribé it to me..

T think we are entitled to get this statement in,

':yguf Honor« I think we have to face this issue sometime, and

::I think there are caseés indeed that indicate that it is

necessary to give the prosecution wide latitude in developing
the case'éircumstantially.A

THE COUBm- Well,'I would be inclined to sustain the

| objection to those gpecific portions of the witness' reply,

'theoretical reply.

To congiderable portions of it, if not most of it,

:I would rule with you.

MR WEEDMAN: Thank you, your Honor,

: THE COURT: But I can ¥ulée against it at this time. Once

" the prima facie shiowing is made, if you want to call him back

at that time, I have no objection to it at that time., I think

%‘:;it is prepature, and highly prejudicial to tell this jury in a

.

2% |

27

| capital case that they are thireatening to kill mne.

MR.,KATZ. I will follow your Honor's suggestion.

2 B e

‘fh R & Let me do it this way at this time. What I intend

§,£O*elicit, so. I don't surprise anybody, obviously, is a

ffstatemgntaconcérning his. intention to go to the Leslie salt

.
ot Lo -fg,.w“‘.

. E )
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1 mineé. Counsel las an objection %o that, and it is clearly

1 adm;ésible under Alcalde and those other line of cases.

. Secondly; I intend to elicit only his demeanor at
. this time, no statements.

I will not elicit statements as to why he is in

“féar nor statements showing anybody threatened to kill him.
1 ¥ will abjid@e by your Honor's ruling..

‘MR. WEEDMAN' I'm certainly going to object to any

f»evidence that Mr. Shea indicated that he was in fear, because

I that is Just 1itt1e bit weaker evzdence than the very thing

1r

that we h?ye bqan ‘talking about here. You ¢an’'t fall back on

thag anydmnre than you can put in direct statements from

. f

Charle?.Manson 0L . my client. )
a‘}g 3

ﬁR KAQ& Thigéi% a’ direct observation.

.

- WEEDX¥ It is not material.

A

N T
MR. KAE&*‘ It iS'materlal. I am not agsking for any

....

-f‘*

1 going to ask the w;tness to characterlze his demeanor, for

9 t certain1y he can do that.

b

Mr. Weedman has_been eliciting this kind of evidence|

I tﬁroughout this trial.

THE COURT: I would go with you on that.
MR. KATZ: Yes, your Honor..
THE COURT: It is inportant that you talk to the ﬁitness.
MR, KATZ: AlLL right. ’
' . THE COURE=.'Objiously, it is not to change his testimony
~but what not to talk about.
. MR. KATZ: Exactly.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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THE COURT: In other words, if the defendant wants to

| bring it out, he can bring it out.

Caution hiﬁ, because if such statements should be

:?made in front of the jury; it would be very serious. That is

ny opinion.

‘MR. KaTZ: I will, your Honor.
THE COURT: If you want to do it here, you can. If you

'fwaht to protect your testimony to thg extent that you can take

the answer here in court go that you will have it at a future

time so that the answer wouldn't be changed --

MR. KATZ: I don't need it, your Honor.

THE COQURT: I suggest to you that you talk to him, and

3:that he not. break that. He should be very cautious not to give

' the other statements, and not --

MR. KATZ: What I propose to do, and I have done in the

7‘pasn, and I have been criticized by counsel when trying to

féiloﬁ your Hdnoi’s orders by asking a direct question in-

this area‘go_thaﬁ he can answer it "yes” or "no." It doesn't

H*suggest Ehe answer, but limits the scope of his reply so we

don‘t get into the dangerous area.

’ 4 t ‘

THE CQURE% Som@himes witnesses are spontaneous, and they |
splatter. ‘ ;
MR. KAIZif'I will’talk to him first.
MR. WEEDMAN Well, your Honor, just so I will understand_
now, nay ; ask Mr. Katz what h; does now diritend to ask of this
witness?
Maybe he could summarize it.

THE COURT: Will you answer that, Mr. Katz?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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# | talking to a witness.

2%

21

29

4466

M. KATZ: Yes. I intend té elicit the conversation

| between Victor and Shorty Shea wherein Shea told him that he
' wanted, in substance, to go back to the Leslie s salt mines

| because the Bickston movie had not happened, and he needed the

o om
i

' noney,. and hexasked Lance to join him.

."h

N
. J
™ x¢

3* w,flf 5 I will further elicit the.testimony concerning his

7
+
.!_ ¥

attampt ko boxrow money from Lance, and that convexsation which

g "*-: ‘L’h A ‘a "-.

| has nothing* to aO*ﬁﬁth apy siatemﬂﬁts of fear or what have you,
| and@ then I will ask the vitness finally whether he observed

. £ =i i"iw
"Mr. Shea during the qourse‘of the conversation, and character—

| ize his demeanor withoutirefexring to any statements whatsoever

-:,,a,'i k &

that this witness “would téstify to.
THE COURT: I will permit that. I will permit that.
_ Now, do you want first, Mr. Katz, to take .a minute
to talk to him? |
MR. KATZ: Just a couple of minutes.
THE COURT: I wonder if we should have a short recess?
If the jury sees you talking to the witness, it
might not be to your advantége; I would say the Same to the
. defendant.,.
" MR, KATZ: I an ready to go now.
THE COURT: It may not be good policy to do it as you

That is my only thought.
Maybe we had better take a five~minute recess and
' go ahead.

May the clerk give them a five-minute recess?

1 . . MR, WEEDMAN: Yes, of courge,.
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6a-1 f e (The following p:0ceediggg were had
' iﬁ open court 6utaids the hearing
of the jury:) ' .
THE COURT: Gentlemen, we will go ahead. People against

Grogan.

| | The defendant is here. mhe defandant's counsel is
. | hexe, and the distriét attorney is here.
| If you will bring in the jury, Mr. Sheriff; we
',:will go right ahead. B

~ You have been sworn. State your name again, please,

.. THE WITNESS: Lance victor.

1y
- (The following proceedings were had
»

12
; I in ogén,dourt.in the presence of the
" jurys)
5 ’ THE COURT: Now, we hayg all of our reqular jurors,plus
ﬁlfithe three alternates.
- You may proceed, Mr, Katz,
' i ; MR, KATZ: ‘Thank you, your Honor,
ﬁ . Q0 Mr., Victor, léﬁ'a back up for a moment so0 we
5 ,%underétand where we are.
ét fou are at Spahn Ranch approximately a week after
o having seen Shorty at the Babcocks in August of 19697

Is*that correct?

AT ;!es, sir.

i
e

-
~
.
L B

*;
Q'” Now, you have told us you were having a conversation)

'f‘w«r‘!h

K

?b-n,“.“‘\

"
% | ﬁdth Shoranabout'a movie:to he;ﬁ;lmed in Arizona for Bob

\'u, f‘;-;- R h‘r' SN
ickston? L i

»‘f*' Qz-\ih 1’..

28 ', 's that doi rect?
: F?-. z %!"ﬁ&
o : 1%.-

A
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6a=2 1 | A yfég;‘giﬁgﬁ
2 y 0 , ﬁbﬁ;iyogJ§?;§%F§ztp§t ngveg§§@iop{.thnt part of
s | that conversation. = -.' . -t o fTw T
4 [ A He said -- Shg;ﬁyfsgiaﬁgp?thg‘wanted to work on fhe‘
5 1f§1ctuxe with == SRR N '
6 | Q Talk slow1¥?;an§ 1§Edr:é'{ o
7 | A He wanted to w@xk on the picture with Bickston,

8 (but it was taking too long, he would have to go somewhere to

9 | find a side job to maké some money until Bickstqn was ready.

n | e Alk right. Did he talk about where he wanted to go?
1 _; A Yés, he wanted to go to Leslie Salt around Vallejo,
12 ::Califqrnia.' |

0 This is the place where you had previously worked

1 éséasonal}y in 19687

5 1 . . Is that right?
16 | A Yes; sir. ‘
L ) Q What did he say specifically in regard to the

18 Lieslie Salt mine?

A Well, he said that he wanted té go to work up there,

B

20 | and he wanted to get back on his feet, and he wanted to leave,
" 21 | put he didn't have no money to-léavew '
0 Was there any discussion about your going with him?
A Yes, he said he wanted me to go with him, but T

22
23
- % | said I couldn't because I was working at the present time.
) | = ,
26

0 Where were you working at that time?

A Loomias Armored Car Corporation.
%7 2y ) You axe 8till presently employed there?
2 a‘ Yes. ‘
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6a-3 I 0 What was t,hat?—
2 | A . Loomis, L-o-o-m-i-s.
%1 . 0. What is the entife name?
4 A The armored car corporation.
8 ': Q Now, in that connection, was there any conversation
6 :: about Shorty wanting to bor:;cw some money from you?
7 | 3 Yes, he dia, -
8 0 What did he say about that?
s A He said, "Do you have any money that I can botrow
1 : for some gas so I could go back up there and go to work. -
E I said, "No, I don't have any.™
? ¥ He said, “Do you have a couple of dollars on you
B | for right now," and I said, "No, I don't;) because Bob Ferrin
oy ;g:as next to nme -~ I- calJ_.-ad Ferrin over and asked, "Can you
i | loan Shorty $2, and I will give it back to Srou when we get
% back to the house." _ ‘
E 0 and did you, in fact, loan Shorty $2 at that time?
Bl a2 ves, I aid, |
het | g Now, was thez:e} any discussion about you loaning him
'20‘ j gome more money to go'up to Leslie's?
4 , A ~Yes. -1 “Eold him -= I gaid, "Listan, I will be
= : back aroun& sI-":;ida.y, and I w:l.l]. give you around 30, $35. -
= . Q e Approximately,what t?ay of f.he week did this
2_4 conversation take place in Augﬁstpc;f 1969 at Spahn Ranch?
B A Tuesday. ;i-f‘ o ;: | %f."
% o - W
] Approximately Tuesday? o
1 A Appraximately *I'uesélay.‘ Croi
® Q After you told him that you would give him $30,

CieloDrive.comARCHIVES.



Ga-4

16

10

11

5 |
14

15

1w |
18 |
.19
"2

2 |

22

23

2.

26

27

B0

; 7*3;‘HA

;; -+ Jr‘

’.“:

S ‘ sa

oy
i {

- did you tell hxm.when you would give him the $30?

!es‘ I‘tbld him I would give him $30 on Friday, a

:'few'days after that, on the weekend.

0 Was thére any specific reason why you were going to

| give him the mioney on Friday?

- That is when I got paid myself.
Q 'Friaay was payday?
Is that correct?
A. ‘ Friday was payday.
| Q‘ Now, on Friday, the following Friday after this -

[ Tuesaay-donversatidn in the same week of August 1969, did you
 come back to Spéhn Ranch?.

a Yes, on a Friday. Yes.
Did you come back with somebody?
"Oh, yeé, I did. Yes.
For what purpose? 1

I was going to give the mohey to Shea.

Q
A
)
A
Q Were you able to locate Don Shea?
A No, I wasn't.

Q Did you see his Mercury Comet?

A  No, it wasn't around,

Q

Have you ever seen Shorty since the time you 1ast

{ talked with him in ‘August of 1969 when you said you would come
back on Frmday to give him $307?

A . No, I haven't,

'Q - Now, -going back to this conversatién you had with

" shorty Shea at Spahn Ranch, would you just describe his

' demeanor to us as he was talking to you?

2 b .

R
¢ F

e
L. N i
y ..
[
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A Well, he appeared, you know, nervous, not usual,

1 and like when he was talking about different things when
| somebody walked by he would stop talking or change the subject

'| on something else.

Q 7wag he acting normally as you knew him to act?

A Not quite., He was kind of, you know, more of a

: hard.pé;son, but now he.seemad more --:a little, like, you know,

1 nervous.

Q. Could he handle himself in a fight, would you say?
A Oh, ves.

Itgwoyld take quite a lot'of guys. Hé was really,

you knowr ax. h?.rd fighter.

AF
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“Xes

Q All.r;ght.

And when aroused; did Shorty have a témper?

A Yes; he did.

Q Now, did you know Shorty to own any.guns?

A Yes, Yes, he did. Yes.

Q Do you know what kind of guhs he ownhed?

A They were Dakotas. He had a matched pair of
'} pakotas.

0 Can you tell us what his attitude was towards

thase guns, Ehese Dakotas?

i
Let e backtrack for a moment. Do you know from

+

'.-5 .

1 whom'he purchased these Dakotas?

:,-.’

O

" this indfvidual? ¢ ;77 i "
ig | ' ' “

L %ﬁ“‘ ’Yes.i_} e ??7 . ‘:E
o ! VYou 'déan fust anEves that yes or no.
A. Oh:- 7 TR
N LT 4 s M
“: \! I * -
Q Were you there when he purchased the guns from

. ¥
- x

A Yes., .

Q and from whom did he obtain the guns?

A | EHe obtéined the guns from Axrch Hall.

Q This is Arch Hall,'the movie producer?

A Yes. ‘ . : ,’:
Q AlL right. -

aAnd do you know what hie gave Arch Hall in return

'-fOr the gung?
% - |

A Oh —=
Q In your presence.

A He gave Arch Hall some money plus some cameras
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10

1

3 ¥

14

15

16
17

15

20

21

22,

24

26

# | what he said about the guns? : B .

“l ? d i‘ . ,-”L!
the mneY’ ,1 Q;'u. i q.“x' . s ri‘ PP 7Y

s oLl : oo X
i " . . ) 2‘3‘?3
X 1 5 . . L. P B .

that he had for, youﬂkncw, collateral until he got the rest of

‘x’- ~
et a; ST pﬁ
.
—e ® -

Q What did he get from Arch Hall, juat the guns, or’
1!5

did he get ‘COntainer fo: the guns, or what?

A . .§‘. He jusk got. the guns.
¥ ;' ot ’%‘ ‘? '
Q T bid you ever see him with a quick-draw holster

| from Arch Hall?

A Yes, he had a holster with the guns.
0} " In other words, he got the holster and the guns,

| is that right?

A 2t the same time. ‘

Q When was this, approximately, that he got the guns?
A This was a few weeks before. we went up to Leslie.

Q So this was before going to the salt mines at the -

~end of August or the first part of September, 1968, is that

" correct?

A ' Right.
Q . And did’he,thereafter, or did you observe him to

carry 1t in any other kind of container ~- and X have reference |

' to the guns? If you know.

A Oh' no,‘ the only thing he ever carried them in was:

| the holster.
23 |

Q "All right.'
Thaé you knew?
A ‘ Rigﬁt,'

Q@ . TNow, can you tell us how he treated those guns,

A He ~-- he tieated thenm like they were gold, you know.

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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e )

" e

10 |
n
2

L

15

1%

w

18

19

20

21

22

24

2% | before. (Handing.)

27

4

.
* "

. *Cause he says; "Look at this." He Says; *T finally got these."|
| And he would polish them, you know. And then when he would

ride off a scene or something, or work a sgcene, he would take

o

2 xag and. wfbe them off.

oo He always kept them.nice.
- QL Didiyou eVEr see him abuse those guns?

I-._
*

- i L T e

A ‘G, I never aia. ~'
Q Apd wogld he-make any other comments about those
. ‘guns with refergnéé to his Work, his stunt work?
A Wiil ybu rép;;k; pleasa.
- Q Yes.

May the reporter read the gquestion.
THE COURT: Yes. . Réad the guestion back to the witness.
(The question was read by the repoxter
as follows:
_ "0 and would he make any other
comments about those guns with reference to his
work, his stunt worwé“ilo |
’ ”THE.WITNEQS: No, he just took very good care of them.
Q .BY MR. KaTZ: AIL rlght.
‘ ..May I approach the Witness,-your Honox?
| THE CQURT& Yes, sir.’ ‘
T Q BY MR. KATZ:  Showing you 9-A and 9-B for identi- |

- fication, would you please look at thesé two Dakota revolvers

and tell me whether you Yecognize them as having seen them

A . Yes, those are Don Shea's.

Q ' How do you know they are Don Shea's?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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10 .
1
12

13

14

15

16

1w
18
1
B f was darker in through here (indicating).
2 :
22 |

23

24

26 . f

| serial number 2421, Had you kaown the serial number at all?

‘the guns as you now see them, did Shorty keep them in this

" condition, or are they in a better condition or a worse con-

- it was better, never.

‘(same,.of was it in better shape when you saw Shorty with these

| that correct?

PECPN
? ,,!;’} :’ I ’ ' = B
A Bécause I have seén them before. -
Q@ . I notlce you looked underneath and looked at

A No, I didn't. I was just locking at it.

Q - I see. Now, with reference to the condition of

dition at the present time?

A . They ﬁaﬂ'ih'a‘better condition when I seen them,
Q In other words -~
4  1Tike these handles here, see whexe the scratches

are ~- (Indicating.)
Q- Yes.
A That was moxe dore over like a mahogany type. &And

Q How about the bluing on the gun, was the bluing the

guns?

a Thé‘bluing was in a little bit bettep shape., this

Q What part of the gun are you referring to now?
A The part where the hammer goes right in here,
Q The conical area just behind the cylinders, is

‘A Right.
Q And right next to the hammer, is that correct?
A }’Yes gir.
RN
*.g,w;:ﬂzgk‘”Other‘than tellxng you, that Shorty wanted to go to
FRER .
DU e S ¥R e
SR N RO S

Ll CieloDrive.comARCHIVES |
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16
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19

20 |

21

23 .

24

26

27

2475

was not there, is that correét? '~;

the Leslie salt mines, did he ever tell you that he intended

- to leave California permanently?

A NO. P
N7 ‘ R )
MR. KATZ: -If;ﬁ may have just one moment, your Honor.
. Lo
THE.GOUBT& Yes, sir.

‘L

Q f' . BY MR. K&TZ. NbW. whan you returned on that Friday

: to give Shorty the $30 you.promlsed hxm, you indicated that he

l"
s’ -

A That's right.

g -+ +

@ . . Dpid you return to Spahn Rarich - again in an attempt

1 to locate Shorty?

A Yes., It was about a week or 8o afterwards.,
THE COURT: What date? Your date, again?
MR. KATZ: Yes.

0 Can you tell ﬁs‘appxoximately when it was?
A It was -~ in '68,
Q All right.

Bu indicaﬁgd that it was in August of 19682
Yes. |

‘When you last saw Shorty, ig that correct?
‘Rigﬁt. J

And this was at Spahn Ranch?

The Spahn Ranch.

O P oo PO B

Excuse me. '69,

Now; using that as a frame of reference, August,

1 X969, at Spahn‘Banch, can you tell us wheh it was that you

' pext yeturned to Spahit Ranch looking for Shorty following the

% | Priday?
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10
i |

12 .

13

14.;
B ; We are talking'gbbuh, the end of August, for example, first
iﬁ‘i‘part.of Septemb;r?
17

18
o - |
m::

.21

23 F

24

% |

27 -

23yd

A 1 returned and then -—‘gh: Pearl was there.
Q 211 right.
mt -- that doesn't answeéer my dquestion.

Approximately how many days or weeks was it before

" you returned following the Friday when you went to Spghn Ranch

1 to give him the money?

A I went there Friday and'i couldn't f£ind him.-
' Femexber when I had the money for him. And then,

so I didn't go back after that because I figured that he had
| taken off already;

& then I went back about a week after that again
and that's when I talked to Pearl.
Q All right .
And can you jhst kind of give us the rough time.

' P'" P \ - i
Z A - te
ia " 1t was at: tﬁe end cf August. i

;..,._

Q And you talked w;tthuby on the last occasion you

t

went. to Spahn Ranch leoking for Don.?r

A - Yes, I dldi . éﬁ,*
. _ : RaTs b

Q I take iﬁ you.wexe tnable to locate him?
A T couldn't f£ind him anywhere,

MR. KATZ: Your Honor, I have a few exhibits I would like

. to show the witness at this time.

THE COURT: ALl right.
Q BY MR. KATZ: Showing you, first of all, Padple's

: Exhibit No. 1 for idéntifidation {handing). Would you tell us

whether you recognize that individual as having seen him before?d

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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10- |

e

14

15

mf;
17
is
19
2 |
2,
22 }

23 |

24

o5
.96 .
2r |

28 |

%478

1 |

. A P .
. R by : { 3
‘ e oAl ey
A Yes, that's Don Shea::'
Q All right_g‘ “"- "5'. R "_‘

LI
1 A,

Znd quickly showing you the exhibit sSeries 16 for
| i&gptifiqation, which shows,thiS'white Comet, would you quickly
" 1ook through these photographs, 16-A through 16-J (handing),

l”ip& tell me whether or not this is Donald Shea's car which you :

observed at Spahn Ranch?
A Yes, it is.

Q Incidentally, did Shorty own a special pair of

B YeB, he dido
Q vwhat kind of boota? -

*

A They were Wbstern type boots that was high. and
they were brown and yellow.
- Q ~ And what was.Sho:ty's-attitude towaxd these boots?
A He wouldn't give them up for the wéri&.
] ¥
i ;:' A
» ,? ‘
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Peo 21-A~N
Id

22-2 8
22-F 14

DU

1t

13

141

16-

17

18

19

20

2L

22

24

2% |

21 : in that photograph?

) through 221F. ?hey are hlack and.white photographs.

MR. RaTZ: All right.
¥ur Honor, I have at this time a series of black

and white photographs, and I ask that they be respectively

| marked 21-a through 21-N. -

THE COURT: They may be so marked. Have you marked them?

MR KAT%: Yesf:yéu; Honor. They are already marked.
e :
THE COURE:, %hgy’may stand s6 marked.
[

MR. RAT%. And I also have a séties»of photograﬁhs, 22=-2
LR

35 g
And’ I 'ask Ehat these be marked respactively 22=p
T O

: ) A " - - .y IR * .,
1 through 22-F,. IARPE SN Y

[
l-i:ﬁ g‘,E

THE COURT: Thefwﬁayﬁbe 80 mé}ked.

\“:-- ] f ‘r*

MR.. KATZ: Tﬁéﬁka§0u *Yeur fionor, |
May I approaéh the witness?

THﬁ'COURT: Yes, sir.

MR. RATZ: Thank you.

Q BY MR, KATZ: All right.

Mr, Victor, let's start out with this photograph

} 21=A.,

This is apparently a portrait of a number of

| individuals, and in the front of it it says, "R. West Produc~
| tions."

Do you recognize this phdtograph as having seen it
‘5efore? |
g. Yes, I dps
Q Do yourrécpgnizé any of the‘pebyle in particular

A ' Yes. There is Bob Bickston, and there is Don right

v
T
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7a-2 '1 | over there, Don Shea.,

e 0 All right.
i : Talk loudly. ‘
4 : : A .bon Shea r;ght over here (pointihg).
5 Q Are you depicted in that picture?
6 A Yes, I am,
7 - @ ‘Where are you?
8 LA Right there (pointing).
9 Q A1l right.
10 | '~ Now, I notice that there have been previous mark-

11 ings made. Were these made by yourself at some other proceeéd-

12 | ing?

13 o a Yes.

. 9 A1l right.

5 | | So that the encircled face here with the initials

16 | B+B. refers to Bob Bickston, is that correct?
17' , A Bob Bickston.
i | Q  The encircled face here with the initials just
1 | above it, D.S., refers to Donald Shea, is that right?
N a2 Yes, sir. |
n Q' * The r‘ighf-hand portion of the picture, the en-
o :E circled face is yours, and the initials look like the rubbed
- 93 | Ooff L:V,, that is you, #é"f?:ﬁat correct?

24 | A Yes, sir,§.=:?5;f
% B+ 5* when gwé,g the picture taken? °
' 1*, . ’ P P . - v . o
26 | A _’,- . 660 PR oy s Ty : ti‘;. 1“; .
v AN [ gt e
- . y 5 '-1"’ . s - ey ,“‘.“- .
27 Q * what did thisishow, what’wag the purpose of this
28 picture? STt Lt
%‘w- 1. ‘:' Lo N ‘. »}_
* Y, L B
%‘;;' ‘» T

R i
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Pk

7A-3 'A;h; ,Oh, At qu~a 7T it was*a;WYaﬁt“Earp -- it was a
2 documéntaxy story qn;WYatﬁ.Earp. . :? ;
3 é Q . This was a*docquntaxy = Who produced that docu~
4 | méntary? i?:“i oL ”;f |
5 | A Bob B:Lckstcm. P Ty iy
6 Q Vhere was 1t p;oduced?
7 A It was produced at Spahn Ranch.
8 Q Was it filmed at the Spahn Ranch?
9 A Yes, it was. -

10 . - 0 Going on to 21-B for identification, do you recog-
1 | nize this photograph as depicting something you have seén

12 before?

13 A Yes.

% | Q md what does this show us?

15 .1 A This shows Don standing there an& Bob Bickston.
I | - MR, KATZ: xéx we have a grease pencil, your Honor,

17 | with your permission.

B THE COURT: All right,
19 | MR. KATZ: Yes. Thank you, your Honor,
20 | Q Using this blue pen would you please encircle in

2t | 21-B, the face of Donald Shea, and put his initials above his
2 1| face so that the jury can identify it later. (Handing.)

% A (Maxking.)

u Q And is there a picture of Bob Bickston in this
: 25 [ movie? | : :

26 1 B Yes, there is.

27 ; 0 Wbﬁld you encircle his face and place his initials

% | above the face.

i CieloDrive.comARCHIVES



B4 LA (Marking.)
2 | MR. RKATZ: May theé recoxd reflect the witness has

3 conmplied, your Honor.

4|~ THE COURT: Yes.
6 | . Q@ - And going on to 21-C for identi:ﬁ:l.cation {handing) ,

7 | there i8 a picture of a gentleman in a hat, He looks like a

8 f gobd-lon}c:.ng chap. Who is that?

xy '7 A : I am not good-1looking; but that's me.
o 0 ' 'AM richt.
u ~ Md I notice that there are the initials on the

1z | ‘top of ‘thé__t, ‘the crown of the hat, L.V. 2and that indicates
13 | -that that is you, Lance Victor, is that right?

L Kl A Yes, sir. ‘

15 ‘ Q This is in i:he_ same documentary, is that correct?
16 A Yes, sir. ‘?

woy 0 When Was athis £filmed, approxa.mately?

18 A *1966

1 g - Aw’ L R DOTRTINE:

L]
,;"' {‘ '-".. 1
4 ﬂ
1

2§ And going on quickly to' the photograph 21-B

1:? \‘l.\u
,:\ ;

- 2 | {(handing), it shows a gentleman g-:ith a badge of some soxt.
22 Who is that? ' '
2 o a That's me .again. (L. i o =y

# | 0 Would you put your initials above this so we know
% that it's Lance Victor. '

% A (Matrking.)
2 0 In what production was that picture taken?
- A . That was The Lawmen.
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7A5. 1 - THE COURT: May I see those that you have already?
. 2 | MR, KATZ: Yes, your Honor. (Handing.) |
Q Did you make a picture called Billy the Kid?
4 A Yes, I did.
o) Did you play a certain character in that?
A Yeah, I played Pat Garrett. ‘
7 Q Looking at this, is this the shot that was taken

-8 | in connection with that documientary (handing) ?

N A Yes, it is.

10 | -Q Who made that documentary?

1 ’ A Bob Bickston.

12 : - Q Was Shorty éhea_. in that documentaxry, if you know?

13 A I don't ~~ he ~~ 1 don“‘t remember if he was or not, |
14 Q All right.

R : ~ Don't guess if you don't know. When was this filmed,

16 | . approximately?

v | ' A '66.

18 0 About the same time?

¥4 . A Same time,

20 0 ALl right,

T " Mw, going on to 21-E -- we will pass these on to

. om his Honor (handing).
23 THE COURT: Thank you.
?4 , 10} BY MR. KATZ. Do you recognize this photograph as

!

% | indicating an R. West Production?

% | A Yes, ‘it is.
3 2| Q7 Wha.t did this. relate to? ’
' - o® A I believe 'that‘s the L :Lt looks like B:Llly the

“ g .-_,*5-;Cie|ODrive.COI‘nARCHIVES
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726 1 [ Kid, I'm not éuze about that,
-z @ 11 right. It's ome of the dogumentaries?

.| A It is one of the'documentaries.
4 . Q Thgt BoblBickéton made, is that correct?
> ‘A . Yes, sir.
6 o) hpprqximately how many documentar1331did.he show
7 at Spahn’s Movie Ranch in the period 1965-667
8‘_ A 1t was two, and then we shot a couple over at
L Iverson's. . ¢;j‘{‘ﬁ ' | ‘
o Q Iverson: ;aégt across the street, is that right?
H A " Rléht acrogs the‘street. PR
2 ' -ZQ-‘ ‘ “Wounld yqu;encircle Do; ohc; ﬁoréﬁand place his
13{1 initials hbove his head g0 we know that's Donald Shea.
1 | A (Maxking.) ??tgi,“f; ‘T?y"
: } MR. KaTZi You;~ngqf,ﬁmaxAth?.;%?prd reflect the witness
" 1 has conplied, ' ’

' o THE COURT: Thank you. Yes.

78 1B | :

19
20
21
|
2
2
25
26
27

28 |

L
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-1 4 MR, RATZ: Thank you,

. 2 Going on t¢ 21-F, here is another R. West

3 i ErBductionlphotograph. And. there are geveral individuals

4 ; depictad here. (Handing)

.5 { 0 Can you identify thOSe persons? In other woxds,

6 the gentleman on the left and the gentléman in the center.

7,f ) A Yes. It's Don Shea and Bob Bickston.
Lt 0 Al right.
1 " Would you put the intials D.S. at the head of

1 | Donald Shea and the initials B,B. at the head .of Bob Bickston

it | so the jury can later identify them,

12 # A (Marking., )
| MR, KATZ: Thank you, Mr. Victor.
P # | May the record reflect the witness complied.
. | 15 THE COURT: Yes., Thank you.
i | C 0 BY MR, KATZ: Going on to 21~G for identification,

*?'C"Showing you another R, West Production photograph, do you ‘
1&-‘.recognize whether or not -~ can you tell us whether or not

| ‘shorty shea is depicted in that picture?

2? A Yes, he is. , _
2 Q Would you p;aceihis initials at his feet since the

% | area above his héad is rather dark.

% B (Merking.)
4.. i
- Q ’1IsﬂMr¢ Bickston dapicted in that picture?

fe 1. ,A? Yes, he is.
26 : H T i-;
L £ N
I, :fr%;b Would you please place the initials of Mr. Bickston,

. 27 i”‘! PA e p
L 1:,:B.Ba,,a; h?s f\t:uat..d1 ,'l§;,¢43 ,:i
'..-' % | . Tt e s SR

A ¢ Marking )

-3 “ I:_' 1 .‘, .‘:)“ 1 ﬁ' 7‘;"‘
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7b=2 1 0 'And this again was taken in connection with one
'? | of the documentaries made by Mr. Bickston at Spahn Ranch, is
3 1 that right? ’

5 A Yes, sir.

5 ' MR. KATz- May the record reflect the witness has .
6 | f.,complieél with respect to 21-G.
gﬁ: §;M?~*THE COURT: Yes.

LS
*

i“'a ‘xyrz- ’ ?rhank yoix, Qur Honor.

.9 i | ' 'I:I;E T(.3:C:IJ’?R.'I:. '.Bhank you. o

0 | o »BY%MR. *mf’w,"g Going on to 21-1 for identification,
B 1 go you recognize the person who is ;pparently powdering his
12 nose? T:,‘t"; :.{;‘ ‘-'3 :_'f 7

B 2 That'e Don“sheaa

18 Q - ALl right.

B Put the S on his sleeve so we know that's Donald

| “éhe_a.;
w A (Marking.)
s 0 And incidentally, we can see in the backgroun& the
) © | saloonr and it says ~- you can read some 0f the words l-o and
2 | thex you can see an "n" there., Was that taken at Spahn's
v 2| Movie Ranch?
- # A Yes, it was.
Q Ail right.
2% This was shot in the boa;&walk area of Spahn‘s
5 | Movie Ranch?
| "26. A ~Ye's‘, sir.
A . THE COURT: May I see it, too.

MR. KATZ: Yes, your Honor.
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"

1r

12

13.

14 |

15

17

’m'i.complied. ‘3;?

19

20

2457

4.¢ o

Pl :f ‘1‘“- u.r' -

=

| a good shot .of Longhorn Saloon. Do you recognize this

| pazticular backdrop as being at a specific movie ranch?
| a mustache. Who is that?
0

. £4lmed by Mr. Bickston, is that cb:réct?

| the hat, the 1l0-gallon hat, L.V.
16 |

. picture 6f a singie gentleman. Can you tell us who that person

i . }fg |'- “ﬂ: b .
| 122 Ay
A Xes. That's Don Shea.
0 ﬁhi% is im‘conneétion with another R, Weat

] Production, is that correct? ‘ S

Again may the record reflect the witness complied.
THE COURT: Thank you.
MR. KATZ: Thank you.

Q Going on to 21~I for identification, you can get

A Yes, it is at Spahn.

0 Once again there is a good-looking chap here with

A That's me again,

9 That was in connection with one of the documentaries|

). Yes, sir.

Q Would you please place your initials, perhdps, on

A {Marking.)

MR.'KA?Z. _May the record reflect the witness has

_TH‘E Scoﬂm‘: Yesd.
L4 1 ,',5 S ;

? RATZ: Thank you.

qogpg'on to Z%FJ for identification,'here is a

B | ' Yesl Biro

0 Woﬁld you pleage put the initials D.S. indicating
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-4 Don Shea on his shirt.
2 A (Marking.)
3 MR. RATZ: Again may the record reflect the witness has
4 complied.
5 THE COURT: Yes, indeed.
6 Q BY MR. KATZ: Quickly going on to 21-K for
7 identification, here's a picture of a man with a 10-gallon hat
8 shaking hands with somebody next to a horse. Who is that
9 gentleman?

10 A That is me again.

n 0 All right. This once again is in connection with

2 | an R. West Production documentary, is that correct?

13

A Yes, sir.
14 ) Where was this shot?
15 A It was at Spahn's again.
16 0 Would you please put your initials on your 10-gallon
7 | hat.
@ A (Marking.)
19 MR. RKATZ: May the record reflect the witness has
20 complied,
2 THE COURT: Yes.
2 Q BY MR. KATZ: And showing you 21-L for identifica-
23

tion, there is a gentleman that is situated rather prominently

# | in the foreground and behind him there is another gentleman who

% | is visible. Who is that person?

2% A That is Don Shea again.
2 Q All right.

28

Would you put the initials D.S. to indicate that is
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Donald Shea.

A : (Marking )
; Q Again this is part of the R. West Productions in

| connection with & documentary produced at Spahn Movie Ranch,

is that correct?
A ' Yes, sir.
MR. KATZ: May the record reflect the witness has

“complied.

P COURT' Yes.

MR. KATZ: Thank you.,
,%,ﬁ
Q Going on td 21-M, here is a picture, another

- R. West Producﬁion‘photograph. Would you please tell us who
ry %L
the gentléman is in the left pprtion of the photograph.
S 5 -y
R 9 That if me- agaig., .
: ,i"‘

’Q;~ ‘Allfright. PR iﬂ%£'
: %Eg} y?q_please place your initlals on the
| loﬁgalion haﬁf" s Db

A (Markin ) 'f

0 and lastly in this series (handing).

THE COURT: -mhank you.,
MR. KATZ: Thank you, your Honot.
May the record reflect the witness has complied

- with my fequest.

THE COURT: Yes,
MR. RATZ: ‘Thank you.
0. a @oing on to 214N~which shows a picture of three

1 people, can yoﬁ tell us whether or not.ydu.recognize the

individual on the left and the individual on the right?
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7b-5. 1 A The iﬁdi‘.‘vi_:dual on the left is Bob Bickston, and

. 2 | the one on the right is Don Shea. ‘

8| 0 a1l right. |

4 , - Would you please place ‘their intials, respectively,
k3 | on their b‘léus;e, or some lighter portion of their body. |

“ 8 6 | A {Marking.)

10
1
12
SERE|

4

16
17
18
19
20
21
22
23.
2 .
. ¥
~
25 L
) Tt“‘. ";
%l el
Y FERR
N A 2
A ,Z"' S 4"'. 4 ‘5 4 - B
-3 H .- * . v P ] y 2 .
. 28* “ T ‘ fﬂ,", 3 i ) e 4o
1 1 ! ‘Q‘ % - v ! E Y
R N S R TS
R B
Ty 3 ¥
R I ~F 0t
iq.ﬁ ) ﬁ“ . H Yo ¥
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| complied?

MR. KATZ: May the record reflect that the witness has

THE COURT: Yes. Thank you:
Q BY MR. KATZ: Incidentally, with respect to those

- productions, I take it that acting in these documentaries, you
- are requiréd +o dress a certain way, and assume gertain facial

"characteristics?

Is that correct?
A Yes, sir.
Q With respect to mustaches and beards, if they

appear, that was part of the role to be played in connection

| with that documentary?
1B |

Is that corxect?
A Yes, sir.

Q Do these photographé truly and accurately reflect

- how the individuals therédin depicted in the photographs looked

at or about the time,tlie photographs were taken?

P
v t

A L. Yes,. .8ir.

MRm KATZ. . Your anor, I do have a photograph that is

- . s : "‘ J lef
mounkted on appgrently a 16x20 backlng, and it depicts a
gentleman with some T_ at least with che revolver.
I ask that that‘be maﬁked People's 23 for iden-

tification. -

THE. COURT: bié‘§oufsﬂéﬁlit‘€g the defendant? .
MR, KATZ: I will.
" THE COURT: It will be marked fbr identification.,
MR, KATZ: fThank you.
| May I appxoach the witness?
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THE COURT: Does. it have the marking on it?
MR. RATZ: Yes, it does already. ’
. Showing you People's 23 for 1dentification, do
you recognize the individual that is depicbed therein?

¥ »

A 'Yes;’if is Don Sheh.«;i'vh

Q Where was this photoéraph taken. i£ you know?
A That wag at gpahnﬁsinovie Ranch.

Q Do ygy‘rqgogyizp ghe'revq;ver that appears in

. : M
e . . AR T
o - -

the picture?
A Yes, that is pon's. That is the Dakota.

CieloDrive.coOmARCHIVES .




81A

8-2 fal

10

11

13
-
15

16

7

18

19

20

21

22, |

2% |
27

9y

gy

Q All right.
Now, with respéct to this holster, is this:tﬁe
holster which he secured from Arch Hall, if you know?
A Yes, it looks like the zame one.
Q | Was this taken in connection with a movie
ﬁrqductign by Bob Bickgt@n?
A | Yes, it-was;
MR. RATZ: If I may have one moment, your Honor, I
think X am done.
‘ Thank you; nothing further.
THE COURTi Cross?
'MR., WEEDMAN: Excuse me, your Honor, I'm just looking
for those photographs, exhibits 21 and 22.
Thank you, Mr, Victor.
THE WITNESS: ¥es,-...
MR. KATZ: ©Here is 22, Mr. Weedman. I haven't shown

ﬁim'ang, but that is all right.

CROSS. EXAMINATION

P P
Q Now, Mr. Victor, you have been shown a series
N ., -\ oy \‘ ,.:'“' . LR e . ‘
of photographs,.Pepple!s 21 for identlfication.
I
%4 5
“ 7 W’
[ N .. - Bty -
X 2 ~l:- ‘; oy :‘-‘. 7 f” o~} t’l ;
M . x ?;{.‘ LR P "L' ;' v,
- A RN LR IR /I RS R
- % ;‘r * .
b 1Y % )
A A
v 1’2 LI,
e ¢ 3 R
N L ; }t LR
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You have gone through these with grease pencil and

you havevideﬁtified'yourself.'

A 'YE‘B', Sir.

Q and, of course,.Shorty Shea, when he does appear

| in these photographs.

- A Yes, sir. .
Q Can you tell us‘what'year thege photographs vere

taken, if there was juét.one year involved ~- well, let me

I start over agaln. Thatris entirely too awkward.
0

What yegrs are involved in these photoqraphs?

} That is, When,were they takeén, yearwise?

11

a ?hey vere 1966.‘ ,f\ ‘E;aiﬁ

b Ware they all taken 1n 1966?

A s, sir. - ’ : {I s :1

o) Pardon me? | ’ )

A Yes, é&ié\id ﬁ;rgj E;'{ et

'Q Is that the last time You worked with Shorty in any
| movie woxk?

A 1966 was the last time ~— the big times that we had, |
| ves. | .

Q All xight, Now, I teke it, then, Mr. Victor, that

{ after 1966 Shorty just wasn't doing much, if any, movie work?

MR. KATZ: I object to that as.calliﬁg'fof a conclusion
of this witness, |

MR. WEEDMAN: If you know, Mr. Victor.

’MR.‘kATZ: That is again calling for conclusion énd
speculation.

THE COURT: Well, so far as you know. You could possibly

CieloDrive.cOmARCHIVES
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| phrase it that way. I think you have.

gy
MR. WEEDMAN: Thank you, your Honor.

. THE COURT: As far “as you know. wa, read the question.
- - {The reporter read badk the quéstion

as follows:

"Q All right. Now, I take it, then,
MR, Victor, that after 1966 Shorty just wasn't
doing much, if any, movie work?")

THE WiTNESS; Yes, sir.

0 BY MR. WEEDMAN: In other words, my statemeht is

' correct, isn't it, Mr. Victor?

A No, he wasn't doing too much.

Q@  Now, with respect to some fourteen photographs

- that are a part of Péople's Exhibit 21 for identification.

A Yes.,
Q How many separate productibns are involved there
in those fourteen photographs? | |
| A I believé there is three.
- 0 Can you tell us, Mr. Victor, approximately how
many days Mr. Shea worked totally with respect to those

i-three documentary pictures back in 1966?

A ., Oh, I don’t know how many days it was, how long

I don't remember that. ‘
Q Well, can you tell us how long it took overall
to shoot each documentary? o
A Well, yes. It would take: ahout a week and a half.
Q How many dgys wpula Shea appear to work in each
LIRS

rd
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oS LY !
b ;
8-4 'i . documentary, if yc_;u:;':‘e‘mex_gﬂog:;?. L 37
.- 5 A Whenever he was needed. | _
5 Q Now, if Mr. Shea was needed every single day of
.4 the given documentary, that means he would work ébout a week
‘_5 - or week and a half? ‘ .
6 ! A Yes, depending -on how long his part was that he
;| Thad.. o
8 0 Did he have any parts that extended all through
° a given doctmentary? | |
10 | :\ Yes, the one that he worxrked on w;i:i':ﬁ me, Joaguin
q | Murrieta. ,
12 Q Bbout how iong, did it take to shoot that picture?
13 |- . A That took about a week and some odd days.
6| Q So that for that period in 1966 Shorty woxked a
.‘ 15 ' week plus a few days?
6 | Week and a half, maybe .as much -as two weeks?
17 :3 A No, it was about a week and a few days. |
8A fls 15 |
W -
20
21
22
23
24
25
26
o _ 27 |
@ 2. .|
. .
i ;f .
Tant
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Ba-i o - Q All right. with respect to the other two documents
| ' reflected in those photogiaphs in front of you, did they each
take about a week and a half to shoot?

. A A - Depending on thefstory; you know, how they would
s | 9o
@‘; & spves.

n,‘.’ét(

;A‘{ . And how much £ilm they had to waste, you know,

A
R

i
&k i?‘t ey»had%tosshoot afsca?e ovet.
' : AT ELAUINES Ty

o fi ' Q. ”\*‘Can ?Ou give. us an idea how long it would take to

o

]
»ht

4

5& shoot each,ona»of ;those d?cumentaries?
. s *‘;‘rt

.u

| A I€ Would be a'lyeek, a week and a half,
m“: Q ~ Por,each pne? ; -, .-
’, ""jf.., a,,i. \" ’?.1 ; “ ' %
13‘i A -Yes.
w | Q Did shorty have continuihg roles through thoge

js ] other two documgntaries? \

‘Q L A - jNo,,nOt CQgtinuingy just ~~- well, it would have a
i .;ole-up tb'a_ceriaiﬁ point; and then if he was -~ like hig

18 'ﬁple was finished, then he WQuid,gO‘Wprking in the backdrops

: m"iwhare you COﬁlénit tell who it was.. _

0 | L ke|wPuldrput on somg‘ﬁther clothes and a different
81 ;'type of hat. N B | |

2 | 0 How many days would you say Shorty worked in those
‘g;zéoﬁhe; two dogumeﬁtarieé, the ones that are not Joaquin Murrieta?'
% ‘A "I don't remémber., , |

‘% -ﬂ ‘ Q‘ ~ wWould he have worked every single day that each of
25 thoseVother~t§o documentaries was in production?

'2?<= . A . If his part“wﬁs that,Ayéﬁ'knqw; long, drawn cut —-

ﬁi . Q Well, do you remeimber whether or not his part was

CieloDrive.COmMARCHIVES
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8a=2 1 | that drawn out or not?
2 1 A The one that he worked with me, it took a week.

3 | p Yes, he was there almost every day on Joaquin

. | Murrieta? | |
5| 8 Yes, that is right.
6 1 lg Bu£ for the Othera} was it your recollection that
7': heé was not there every day?

8 1 A Weil, he was there. He would show up and if they
9 didn't get to his part, he would be held over until the next
RUE day.

u R Would he be paid for each day of the production
12   dhether-or not'they:shot his part if he was on the set?
) A Oh, yes, sir.
u é- W@ﬁid it be fair to gay that in 1966 you worked
1? i-on three documentaries with Mr. Shea, and that Mr. Shea
16 t‘ﬁorked a,maximum~total of three weeks to three and a half .
| weeks in connection with all of those motion pictures?

B R S aYes, that would be close.

"

B ,*bf?‘ What other movies did you make with Mr. Shea, if
- 7 A,

® &ny. in, 19667 S
L 3 CoTer o

ZLff -}{,‘f‘ Well, wg did the WYatt Earp series.

‘,_,_

L

2} 0 ‘How many dags would you say Mr. Shea worked in
B¢ ‘t ;‘4

5 i connection qiﬁh that?

L2 a aboub a, waek. ;

% 0 © Did you make ‘any other £ilms with Mr. Shea in
o :: 19667

2j.[ A Yes, Joaquin.Murrieta..

2? 1~ 0 Well, we have already talked about that., T am

R CieloDrive.comARCHIVES
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‘}"';’A I {1’ o

A

I sorrYu‘Mr. Victor.

>

‘ )
- gs Yeg,.- ';\,i F—;"‘f: %kt

. Q**’ Iﬁ adaition +0-those-Wa have already talked about.

o,

I

A Jusp %heithréék
Q ’ Plﬁa tﬂé éy;tizﬁarp?
.
Q

ey ,{' R

o é Cn
YB. t‘_‘ ‘;)v;”'
R T

Well, in addition to the three that we have azxeady'

~ talked about,'Joaquin Murrieta, Wyatt Eé:p-and,the one addiv‘
| tional one that I don't know the name of, did you work in any.

ﬁ'°the: movies with Mr. Shea?

& -No, I dian't.
0 ‘How about in 1968, the next.yaar; Did you work in

any movies with Mr. Shea? .

3 . No.
¥ Q" Was M. Shea making any movies in 1968, to your
‘kﬁowledge?
o A Yeg. - I wasn't, but he was -- had something lined

up with Mr. Bickston.
0 . All right, so you know that Mr. Shea had some work

20’{ in a picture with Bob Bickston in 1968?

A Yes, sir.
@, - What about 19697
Did you work in any mévies vith Mr. Shea?.
- A No, '

Q 86 the last time that you had personal knowiédgé

. with respect to Mr, Shea's actually working in a motion plcture

was 19667

A Yes, sir.
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| and he told you that he was going up to Vallejo to work in the
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27

]

13

BN -1 ]

0 And in 1966 you worked abproximately three weeks

' in connection with the motion pictures that you talked about?

A Yes, that is cloge.
0 Was Mr., Shea a member of the stuntmen's union?
A I don't racollect if he was or not.

I never did ask.

0 When did you last appear in a motion picture,
' Mr. Victor?
A It has been about three years, two years.
0 Would you consider yourself to be a pretty good

friena of Mr. Shéa?
’ .ﬁ; "'Yes, 1%,
;‘

¢ Q*'- ﬁAndrgstg pxetpy¥good friend of Mr. Shea's, would

o

.
3‘”‘“‘"-\«,_»,
»

,,\:Mup L

you fairlyicharactexize~his ‘genetal occupation as that of
being a stuntmanl;nnthe movies?
A Yeg, he could &o it,
s; He. could dordt? ..7p’
Yes, he could do it.

g
A
0 - But he didn't do that primarily for a living?
A No, he didn't.

Q

Now, when you had that convergation with Mr. Shea,

salt mines, again there wasn't anything unusual about that,

| was there, Mr. Victor?

That is, that he would go up to the salt mines and
work?
A .No; he == well, he wanted to get some extra money.

0 Sure ly.
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P T et LOUL
1 A 'Because'he-wasn't“ﬁorking at thejtimé.~
2 Q | For the record, tell us where Vallejo is.
'3 a It is 32 miles this side of San Francisco. It is
4 " near Napa and Mendocino, - -
5 ’ tQ Thexre wasn't anythiné unusual about Mr. Shea
6 ‘kravelinq from Los Angéles to'quthern California in order to
7 | woxrk the salt mines in Vailejoé-
s. 3 . No, he would do it.
9 Q.. As a matter of fact, you told us you and he had
'm “Zbaeﬁ up there the year previous?
ﬁ A ' The previous year.
2 0  Just about the same time, in August 1968
13 i’, Yes, because it is seasonal. ‘ _
1 Q It rune from late August through early September
15 | to Decémber?
16 | A ©  To Dacember.
-
18
.19—- ! )
R
. 21 ’
5
23.
24
2
26 e
, P
27 i : o ;‘:’m £
% f la“*z?i;i .
. o
O AN AT
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' Q When youw werit back to thé ranch with the money,
vou figuréd Mr. Shea had taken off? '
Id tpat. correct?

A Yes.

Q - By "taken off," you mean you figured he had gone
up to Vallejo to work in the salt mines?

A Yes. I figured maybe hé héa come up with some
noney. ‘

Q . Just so we will be clear about it, I take it you

| were still a good friend of Mr. Shea's at this time?

y:y Oh, yes, sir.
Q  Are you ma¥ried, Myr. Vig¢tor?
A "No, not noig.. .
Q Were you maryied at that time?
A . Yes, “ ‘3 ‘T |
8] ‘ W;re you living with your wife at that time?
A . i ers. b :1 ,t}'x.:‘":-.;,; ;‘,"‘i‘; i'.:-,i f " 3‘5":
- Q Is it ‘trie that Mr. Shea bought these guns we

have been talking about:‘—here, 'People 8 9-A and Peopiles 9-B
s Ndir
for identification, that he bought those just before he went

<<<<<

A . Yes, sir.

0 Was it your understanding that Mr. Shea bought
those gung in order to appear in a movie of some kind at that |
time? ‘

A No, he wanted them for a movie that was coming
up. ". S

| | Q . D6 you know what movie that was? |

CieloDrive.COMARCHIVES :
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ROUS

,A‘A : iio, I don't.

Q Shortly after buying these guns, he didn't work in
a movie but rather went up and worked with you at the salt
mines?

' A‘ Yes. _
| I v{ant to perhaps clear up one thing.
¥ho is this girl Arleme Marlatt that you told us

you went to the -~ |

A The Binders.
Q Yes, the Binders with?
A Yes. '
. Q Who is she?
A " That was my wife.
Q Well, wére you xriérriad o h‘e'r at that time? )
A No., , o | | |
‘ Q Did this girl, Arlene Marlatt, stay at tl:xe- Binders?
A Yes, éhe didd . |
Q That is why you and Don were there?
A Right.

When did you marry her?
MR. KATZ: I would object to that as immaterial.
MR. WEEDMAE i dign't bring it up, your Honor. Counsel

i H

-

e COURT" You by ask:the guestion:

MR. WEEDMAN Yes, gour Honoz:.

L _“1-&‘

Q when were hyoumrried ‘t,o her r Mr. Victor?
A That wasm‘]:B‘G‘?-.f e e

N
. *
4
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0

‘gtayed with the Binders? .

A

MR, RATZ: I would object to that. It has been asked
and answered.

THE COURT: It might be asked and answered.

. i '
MR. FATZ: It ;s aiready in, ﬁhe answer. I have no

| objection. . P

THE COURT: ‘You cantask pers e

Q
Binders?

S « B

Q

to ﬁbrk in the salt mines?

A

Q .

soma place élse?

A

B PO ¥ DO

» s,

And did she stay there while you and Shorty weht up

S0 were you married to her at the time that she

Well, ask fhe question.

stf’a. i
.

‘. 2 _'lf! v Lol ¥

-

BY.MR. WEEDMAN : How 1cng did you stay at the
' 7 -, “; “‘ f ,* '.f'. .
*h: 3 ¥ iy ! §f

d."
.

et
T

»-.*— R ‘)

That is, you and your wife and Donald Shea?

'J { ‘-L'{?

It was just T Was abou€ a few weeks.
And then where did she go?
Ok, she stayed at the Binders.

Yes.

After you got back, did you and your wife move

YesjA I took her then back up to Vallejo.

You took hér back to Vallejo with you?

Yes.

pid you see Shor£y during that pericd of time?
Yes,

Whexe ‘was Shorty?

Well, he was up in Vallejo, too.
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Q Did you come down and pick up your wife and take

‘her back to work in the salt mines with you, or after you

finished working at the salt mines?
A Well, I was still working at the salt mines, and
L ¢an§e down and picked her up with .another f£riend of mine.
Q@ . 21l right.

- And Shoxrty was then still up there working in

Vallejo?

a Shorty had by then come back down.

Q Did you see Shorty w}*xile. you took your wife up to
'Vallejo? - - |

A Yes, I seen him, and then I phoned him once while

I was up there at the§ Wilcox.

Q At the wl';'i.-.t? /
| At the Wilcox.

g ;' ; 1 this the Wilcox Hotel which you are talking

1]
. «f .
%’ 5‘.- *f- “a ‘f’ J_ '-!» -.," J“"_," : !

about? v AR S AR M
A ' Yes, that,:i.s the only one ;2 know about, that one. _
o) When did S,hort’y ,mq;we_g inf:o the Wilcox Hotel, do you
know, for the first time? -
' A That wa; :;zh;an }he‘ ci:;iritei 1;a6k iiown here.
Q Well, was that in 1968, right after you and ~-
A It would be in 1968,
Q Was Shorty narried at that tine?

That is, when he wag living at the Wilcox?
A No.
0 To your knowledge, did he live at the Wildox Hotel

more than once?
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8~-5 1 A No, just the once is all I know.
2 Q With respect to Shorty's wife, Magdalene Shea,
3 do you know when they were married?

No, I do not, sir.

Do you know where they were living?

N, I don't.

(]
Lo BN O s B

So I take it that in -~ I take it, then, that in
8 August of 1969, you did not know where Mr. Shea was living?
9 A No, I didn't know where he was living at.

10 I know that he was living with his wife somewhere,

1 but I don't know where.

12 Q pid you know where he was living in July of 196972
3 A No,

4 Q Did you know where he was living in May or June of
15 19697

16 A Well, ne never did say.

17 Q Did you know what city Mr. Shea was in during

18 those months, May, June, July, August of 19697

19 a Yes, he was down here.

20 . Q Was he down here, to your knowledge, in May of
2| 19697 '

22 A As far as I know.

% Q In June?

o A Yes, sir.

® Q And July?

% A Yes.

2 Q Did you know that he had gone to Las Vegas during
2 a portion of those months, at least?

29 A No, I did not know that.

9 fl1s
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o finbnbr. I am talking about Shorty Shea's financial condition

8

20 1 Btan.do

.2

3 4
% . | other than that you know it was in August of 19692

24

o5

21

Kati's

c -

0 With respect to this $2 that you apparently turned

- over to Shorﬁg the last day you saw him, was that all the money |
' that was available batween you and the gentléman that was with -

. You, to gtve to Shorty, if you know?

::‘gia You mean Mr. Bob Ferrin?
0 1 ves. o bl e
ff}“wiaﬂ ”* RN Ly ’ur‘zs:' -
A Yes. I haé some mohey at home, but I just didn't

(R 4"

 bring it wiﬁh me.&;I had,,you know, a couple bucks in the

. drawer at home.
10 Y .

*"' "'; e o e gd“a ‘
Q £1. I-—See.z- IR

bid Shorty appear to really need that money, even
though it was apparently a small amount, only $27%
A Yes, he did.

MR. RKATZ: I am going to object on the drounds it is

{ argumentative and move té strike the angwer.

MR, WEEDMAN: No, it is not argumenﬁative at all, your

at this time.
19

THE COURT: The question may stand. The answer may

Q BY MR. WEEDMAN: Now, I take it that you are not

- really sure of the date that you saw Mr. Shea at Spahn Ranch

A o Yealh, I know it was in August.

Q Okay. But I take it you can't tell ﬁs if it was
the first part of August or the latter part of August?

A It would be sbout the latter part of Angusf.

0  Are you sure?
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T |

i2

13

ksus

\imsi: about in i:m! middlae, toward the J.uttar pare,

1
I
§
i

[ abont:i the uiadle part.

T & K3

$ist 7
"!‘ﬁ Ya w * N * —~ i
4

A Yegh,- ' T

0 ‘Oxag. ', And tinally, did Shorty have a temper?

A i"i’ca, ‘hc did.

Q > s Would you'say that he was ths kind of fellow that

. About:- thg middlc, ofs August?

:;‘ woild fll':ﬁ’t‘ up? If that expresslion has & rmeaning for you.

A Yes, 1f someona agitated the 1iving daylights out

0 o your knowledge did he shgage in fights, I mean

1 f;tntﬁight kina of fights?
A Yes, if he was slugged at first..
0 Well, my quastion to you is whether or not he had

4 ],

B

16}

7

18
19
20 |
a |

E

23

* 24 l

2% .
| Shorty, would you say that, you know, just by way of some kind .

4]

angaged in such f£ighting?

A A On ocauiens. yeah, V You know, if he had ﬁo defend .
{ hingelf. |
| 9 = Do you think that two people would scare him off,
1 for emmpla, i£ tvo pacple challanged him to a fight? |
= Ha, sir., Five would, but iot two,
- S0 two wouldn't acare him off?
A No, sir. .
0 And are you telling us that five wbul.d?
A They could,
] They could? Well, just so far as dﬁsuri.b::lng

| of, perhapws, Qam_n,il dncrj.ﬁtion of Mr, Shea, that five pei:ph
| would scare him off if they challenged hii to a fight?
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13
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6 -
i
18 |

19

20

2t
2 [

'le.:tmuu laft, .
23" |

24

.87

28.

2509

| chaj.n in their hand or a ocrowbar or sonething.

| say thm:‘ shorty was the kind of a wan who wouldn't back down
I !xm. ﬁight no matter whéthu i:htre vera five people or eight

fpgoplﬂ? :;* : : ;"\’:'?‘i.n "‘,‘u “* 3 T
y | ’a'e wdnldn't ;oaék aown ;Erom i:hm, but he would fight,
g - He vpuld‘ zzgwa,
A | Yen,

| uctr‘gain whether there ars othei witnesses available.

| approach the bench.

2

: fgik."

A !u, they vould, dopnnﬁ:lng 1f they had, like, a

But? juwﬁ qenarally speaking would it he fair o

4
R

MR. mnxﬁm A1} righi-:. ':’iihank you, Mr. Victor,
That's all T lLave.
', MR, KATZ; Thank you., I have no further questions of

THE COURT: Thank you very much,

THE WITNESS: Thank you.

THE COURT: All right. |
MR. KATE: Your Honor, may we toke s ShOrt recess to

THE COURT: How long & witness do you have thexe?
MR, KATZz I anm not certain vhether we have any

THE COURT:; All right.
MR, XATZs Your Honorxr, may Mr, mﬁamn and wmyself

FUE COURT: Yes, would you, please. Step right up here,

~

Do you want the reportexr?
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- 1 | are back in cpen court. The defendant Grogan is here.

1

N F
" | witreswes that the People have subpoenaed and are ready for

51 testimony, there have very unusual cizcumstances occurred,

L6 ]

4

8 |
19
2

2t -

25 |
2% |

2510

| Defendant's counsel ix here. People's counsel 1: here. And

1z tha jury ix in the jury box and the Aalternates are all here.

| will have o recess until tomorxrow morning at 9:30, and we will

# | procesd tomorrow morning at 9:30, -

s

MR, KATZ 3 :I: don't think it is necessary.

2ME GuRTs ALY Tight.

MR« XATZ: Unless Mr. Weedman wants it later.
{Confaxsnce in chambers with counsel
and defendant present, not reported.)
{The :toll.éwing- proceedings wtﬁa had
in cpen court in the presence of the
jurys)

" THE COBRTH "ﬂw,- J.gd"in and gentlemén, first of a‘11 ve

Ladies and gentlemen, respecting the next two

without golng into the nature of them, that makes it very
difficult, extremely difficult to bring them hers right now, -
And the nature of that has been explained in
- chanbers -wi_.t& counsel and defendant there. Aﬁd I an
qﬁ:diﬁtqu convinced that there is difficulty there.
How, without going into M: X think thexefore we.

If you will all, as you have bsen, he here promptly |
' we will procesd at 9:30 tomorrow morning. |
Do not discuss the case with anybody at all or come
. to any opinion of ¢onclusion, Thank you vexy nuoh., ladies and |

gentlemen.

Tr— T { » = - X4 ) : !’.’
. Tuly 27, 1971, at 9330 a.m,) ’
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